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(MšMDCS
GRADBENIŠTVO d.o.o. 

Ravne na Koroškem
Dobja vas 125, Tel.: 0602 23 531, fax: 22 670

Most na avtocesti HoCe - Arja vas

Izvajalec: GRADIS Ravne 
Po konkurenčnih cenah izvajamo visoke, nizke gradnje, 
mostove, vršimo projektiranje, gradbeni inženiring, pro

dajamo vse vrste betonskih mešanic in vršimoo razne 
mizarske usluge.

SE PRIPOROČAMO !

KOROŠKI97,2 FM Radio
SLOVENJ GRADEC

vsakdan

ves dan

Meškova 21 / 62380 Slovenj Gradec 

tel.: (0602) 41-245, 41-818 / fax: (0602) 42-600
L~ami

fiitinižJE možne cehe oiunziniEflEGfl pohištva ia
UGODM KRCDITM ffljfll POGOJI

O 20% popu/t ob gotovin/kem pločilu 
O trimesečno obročno odplačilo brez popusta 
O petmesečno obročno odplačilo z 12% fiksno obrestno mero

m

flOVEAJ GRADEC ^
SLOVENJ GRADEC
Stari trg 304
0602 44 185, 41 144

NOVO MESTO 
Regerške košenice 65a 
068 21 674

noYA opRcmn - siovcni gradeč



Karikirano

§[i®wskì§iko go a ra a, s ì?

ALPINIZEM
Mlad gospod, poln energije in zdrave 
barve, ki jo imajo ribiči in tenisači, je pred 
leti začel svojo bliskovito kariero modrega 
politika, ki mu ni mogla do živega nobe
na nenačelna koalicija. Že na prvi stop
nički svojega alpinističnega podviga je 
spraznil občinsko blagajno za naložbo v 
osnovno šolstvo, ki ga bi morala imeti na 
skrbi država, ki v sosednjih občinah da 
zraven vsaj polovico denarja za take 
investicije, si iz istega vira zagotovil 
mehko vožnjo do ljubega novega doma, 
postavil na črno smučišče s črnskimi 
topovi, začel graditi še eno šolo z 
državnim denarjem in jo spravil do skele
ta, ki straši novega župana. Pa še kaj je 
postoril. V tem času sredi Raven še ni

ubilo kakega šolarja s strehe ali fasade, 
gospod pa je viseč na vrvi podpisal papir 
za športno poslovni center.
Še pravi čas se mu je iztekel mandat, na 
naslednjem delovnem mestu pa so mu 
Audijevega A4 vzeli še toplega. Včasih 
zdaj za trenutek odloži delo in postreže s 
kavo v Beli hiši. Poln energije in zdrave 
barve se sprehaja med nami, včasih komu 
soli tudi pamet. Nikoli ne odmakne pogle
da, kajti samo tako vas prepriča, da ste 
tudi vi tisti, ki mu držite štrik njegove 
kariere.

Ta vodi samo navzgor. Odveze štrika se 
mu očitno še dolgo ni bati. Saj je naš! □

bm

o Ni pošteno zahtevati zategovanje pasu od tistih, ki nosijo 
naramnice.

o Argument je dejstvo, ki ti v nekem trenutku koristi.
Klin se s klinom izbija, greh se z grehom prikriva.

❖ Laž je virus, ki se najhitreje širi. 
o Sreca je vedno skrita nekje v preteklosti ali prihodnosti.

NIKO

VSEBINA

X Nevama sda na 

Ravnah

4

X Korotan v "ligi 10"

Ó

X Intervju:
Marjeta Borstner, 
ravnateljica Gimnazije 

Ravne

8

X Anketa:

Počitnice so tu

10

X Lestvice
koroških diskotek

18

X Potopis: Luna 

severnega morja

22

X Javorške kuglice

29

X Borza dela 
__________ 38
Na naslovnici: Akcija 

Foto: Arhiv PREPIHA

PREPIH Koroški časopis.
Izdaja ČZP Voranc d.o.o.
Ravne na Koroškem 
Glavni in odgovorni urednik 
Vojko Močnik.
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Tiskarna ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.'
Na osnovi mnenja Republiškega 
sekretariata za informiranje, št. 
23/105-92, šteje časopis med 
proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za 
katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
vračamo in ne honoriramo.
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središču Raven je 
vec kot devetdeset 
let stara zgradba, v 

kateri svoja prva znanja 
pridobivajo prvošolci in 
drugošolci. Letošnja ge
neracija jih šteje 150. So 
brez tople vode v sanitari
jah in v razdeljevalnici 
hrane. Streha je dotrajana 
in v enem primeru je šola 
že placala odškodnino, ker 
je opeka padla na avto. Kaj 
ce bo naslednjič komu na 
glavo? Otroci malicajo in 
kosjo kar v učilnicah, ker 
drugih prostorov ni. Jeseni 
bo to grdo in nevarno šolo 
pričela spoznavati nova 
generacija, drugo leto spet 
nova. Njihovi starši pa so 
volili župana in svetnike 
najbrž tudi zato, da bi imeli 
otroci spodobno šolo.

Medtem ko proračunske razprave 
v občini Ravne - Prevalje še niso 
končane, je gradnja prizidka k 
osnovni šoli Prežihovega Voranca 
na Ravnah ustavljena že šesti 
mesec. Na stari OS Prežihovega 
Voranca na Gačnikovi 5 v 
središču Raven pa so učenci prve
ga in drugega razreda izpostavl
jeni nevarnostim in pomanjkanju 
življenjskega prostora. Občinskih 
svetnikov to očitno ne vznemirja, 
niti političnih strank. Na zadnjo 
sejo sveta šole in sveta staršev so 
bili namreč poleg župana po
vabljeni predstavniki vseh tistih 
strank, ki imajo svoje sedeže v 
občinskem svetu. Igonoranca pa 
je bila skoraj popolna. Seje se je 
udeležil le Miha Lotrič (DSS). 
Predlagatelj proračuna, ki znaša 
za občino Ravne - Prevalje skoraj 
milijardo tolarjev, tudi ni upo
števal, da je občina dolžna zago
toviti letos iz proračuna več sred
stev za gradnjo prizidka k OŠ 
Prežihov Voranc, ker je lani inves
ticija skoraj v celoti slonela na 
sredstvih ministrstva za šolstvo. V 
proračunski postavki je doslej 
predvideno za gradnjo prizidka le 
20 milijonov tolarjev. Če bo pri 
tem ostalo, šola ne bo končana še 
nekaj let. Za prizidek je namreč 
potrebnih še 172 milijonov tolar
jev, ministrstvo za šolstvo pa bo 
prispevalo le še 30 milijonov. 
Vrednost stare šole, ki znaša okoli 
60 milijonov tolarjev, je namreč 
ministrstvo odštelo od svojega 
deleža obveznosti, ker naj bi stara 
šola ostala v lasti občine.

V ospredju

Proračun občine Ravne • Prevalje bo težak skoraj milijardo tolarjev, postavka za 
prizidek OŠ Prežihovega Voranca znaša komaj 20 milijonov tolarjev

STARA SOLA JE 
NEVARNA - GRAD
BIŠČE PRIZIDKA ŽE 

ŠESTI MESEC MRTVO
Kaj bodo storili svetniki, da se ob 
predvideni počasni gradnji prizid-

preprečili hujši udarci pri padcih, 
obnoviti dotrajano stavbno

Stara , že odslužena šola, ki grozi z podrtjem

pohištvo in zarjavele radiatorje. 
Rok za nekatere naštete stvari je 

že mimo, za nekatere pa 
poteče konec avgusta. Že iz 
skopega naštevanja je razvid
no, da pravzaprav na tej šoli 
ni več ničesar, kar bi ustreza
lo predpisom. V središču 
Raven je torej šola, ki spom
inja na nekdanje ravenske 
barake.

Svet staršev 
opozarja

.3 Na omenjeni seji so delegati 
“7 sveta staršev svetnike opozo- 

rili, da je občina dolžna skr
beti za vlaganje v osnov
nošolske prostore v obsegu, 
ki ga določa zakon o lokalni

ka uredijo razmere na stari 
šoli? Ali se bodo raje odločili 
za sanacijo strehe na stari 
šoli na Gačnikovi 5, ki bi 
stala okoli 10 milijonov 
tolarjev in namenili sredstva 
tudi za odpravo pomanj
kljivosti znotraj te šole?

Po odločbi zdravstvenega 
inšpektorata ministrstva za 
zdravstvo enota Dravograd, 
izdani 14. 2. 1995, bi morali 
v šoli na Gačnikovi 5 ob
noviti poškodovano strešno 
kritino, očistiti žlebove, 
obnoviti fasado, lesena 
senčila, dotrajano opremo v 
razdeljevalnici hrane, urediti 
tekočo toplo vodo, obnoviti 
tla v učilnicah, urediti 
spolzko stopnišče, da bi se

Nedokončana prihodnostza naše mlado bogastvo

4-11/95 PREPIH



Komentar
samoupravi. Hkrati so pozorili, da 
novih investicij ne bi smeli 
začenjati, dokler niso končani 
pričeti objekti. Pravijo tudi: 
“Očitno se stara politka občine 
Ravne nadaljuje. Odpirajo se 
nove investicije brez finančnih 
podlag, stare napol dokončane, 
tudi sofinancirane iz republiških 
sredstev, pa se zanemarjajo.” 
Predlagali so še, da naj komisija, 
ki naj jo določi svet občine, ugo
tovi ustreznost, oziroma možnost 
nadaljevanja pouka v stari stavbi 
na Gačnikovi 5.

Kronologija
gradnje
prizidka

▲ 1991. Tedanji ravnatelj OŠ 

Prežihovega Voranca Franc 
Volentar je pričel pošiljati dopise 
na občino o nujnosti gradnje 
prizidka k OŠ Prežihovega 
Voranca.

▲ 1992. Ravnateljstvo v OŠ 
Prežihov Voranc prevzame prof. 
Stane Osojnik. Bilo je več razgov
orov z ministrstvom za šolstvo, ki 
si je konec tega leta ogledalo 
staro šolo in ugotovilo, da je pre
mestitev učencev s stare šole na 
novo lokacijo - nujna.

▲ 1993. Februarja tega leta je z 

ministrstva za šolstvo prišla pisna 
potrditev o investiciji prizidka k 
OŠ Prežihovega Voranca. Usta
novljen je bil gradbeni odbor. Na 
podlagi javnega natečaja so bili 
do konca leta izdelani idejni pro
jekti. Za izdelavo projekta je bil 
izbran ravenski studio Varia.

▲ 1994. Začetek gradnje prizid

ka. Pride do spremembe investi
torja. Oš Prežihov Voranc postane 
investitor namesto občine. 
Gradbena dela je izvajal 
Stavbenik Prevalje. Ministrstvo za 
šolstvo je prispevalo 81 milijonov 
tolarjev, razliko do 88 milijonov 
tolarjev pa bivša občina Ravne.

▲ 1995. Občina Ravne - Prevalje 
dobi novo oblast. Dela na grad
bišču so ustavljena že šesti mesec.

Beseda rav
natelja

“V letu 1994 ni bilo potrebe, da bi

občina bolj sodelovala s sredstvi 
pri gradnji prizidka, čeprav bi 
ministrstvo lahko zahtevalo njen 
polovični delež pri plačilu vsake 
gradbene situacije, a glede na 
nujnost in položaj stare šole je 
ministrstvo priskočilo na pomoč z 
dogovorom, da bo občina s sred
stvi za gradnjo bolj udeležena v 
letu 1995.
Na ministrstvu zdaj nočejo nič 
slišati o tem, da bi nakazali še pre
ostalih 30 milijonov tolarjev, dok
ler občina ne izpolni svojih 
obveznosti. Da je šola v lanskem 
letu prišla do tolikšnega deleža 
republiških sredstev, se je to 
zgodilo tudi po zaslugi mag. 
Hermana Rigelnika in Josipa 
Košute, ki sta mi v Ljubljani 
pomagala odpirati prava vrata. Na 
občini pa sta pri tem najbolj sode
lovala Majda Dretnik in Mirko 
Dretnik. Na ministrstvu za šolstvo 
mi danes očitajo, da hočem gradi
ti samo z republiškim denarjem in 
se smejijo, če rečem, da je bila 
šola Koroških jeklarjev adaptirana 
v celoti iz občinskih sredstev (87 
milijonov tolarjev), ker bi jo prav 
tako lahko sofinanciralo ministrst
vo za šolstvo,” tako Stane 
Osojnik.

X Zakajje investitor prizidka 

OŠ Prežihov Voranc in ne 
občina?

“Občina za to investicijo ni bila 
zainteresirana. Problem Raven je 
namreč v tem, da so usmerjene k 
športu bolj kot kamorkoli drugam 
in da se v športu koristi preveč 
družbenega denarja, ki je 
najcenejši. Žal moram to reči, 
čeprav sem sam športnik. Tudi z 
republiškim denarjem, šlo je za 25 
milijonov tolarjev, ki jih je min
istrstvo nakazalo že leta 1993, se 
je očitno nekaj dogajalo. Šoli je 
namreč občina nakazovala ta 
denar šele od 27. januarja 1994 do 
13. 7. istega leta. Najbrž so se ta 
sredstva vmes plemenitila kje 
drugje. A na račun teh 25 mili
jonov tolarjev nam ministrstvo za 
šolstvo očita, da nismo bili fer in 
da bi morali prikazati porabo že 
leta 1993.”

X Kaj če bo vse ostalo pri 

proračunski postavki 20 
milijonov tolarjev za letošnja 
dela na prizidku ?

“Naj si svetniki ogledajo staro šolo 
in če svet občine Ravne - Prevalje 
presodi, da je dobra za naše 
učence, prav. Vendar šola v tem 
primeru ne bo mogla prevzeti 
odgovornosti ob morebitnih 
nesrečah. ”□ Z. Strgar

FENOMEN

KOROŠKE
Piše: Niko R. Kolar

Včeraj sem navsezgodaj zjutraj srečal v 
Slovenj Gradcu svojega dolgoletnega 
prijatelja Toneta Partljiča. Kot gos
toljuben domačin sem ga povabil na 
jutranjo kavico in na klepet o kulturi in 
politiki. Pa mi ni uspelo. Takoj sva bila 
v nogometu. On kot formalen član 
uprave NK Maribor-Branika in jaz kot 
neformalen član uprave Nove opreme 
Korotana Suvela. Zelo na hitro in 
konkretno sem Tonetu razložil 
nogometno preteklost malega kluba s 
Prevalj, kije naredil meteorski prehod iz 
tretje slovenske nogometne lige v prvo 
državno ligo in ki je v tej državni ligi po 
izjemnih bitkah na zelenih travnikih tudi 
končno in dokončno obstal. Osmo 
mesto v ligi šestnajsterice je čudovit 
uspeh, le-ta bo zapisan v zgodovino 
prevaljskega in koroškega nogometa. Pa 
tudi v slovenskem nogometnem pros- 

I toru bo še dolgo govora o nogometnem 
klubu, ki je s svojo številno publiko pre
plavljal tribune v Mariboru, Kopru, 
Ljubljani in drugod.
Prevalje so kraj, kjer sem kot pionirček 
iskal svoje nogometne priložnosti, jih 
kot mladinec uresničeval in zelo hitro v 
članskem moštvu poudarjal. Bili so časi, 
ko je klub na Prevaljah odpiral vrata 
igralcem iz Črne, Mežice in Raven. 
Spomnim naj se samo priimkov: Drolc, 
Petrič, Markovič, Kuzman, Hecl, 
Stropnik, Bavče, Krajger itd. In seveda 
so zdaj časi, ko se nam zgodovina iz 
pred dvajsetih ali tridesetih let ponavlja, 
ko nam v klubu ponovno igrajo Črnjani: 
brata Vidovič in Plesec, Ravenčan 
Šumnik, do nedavnega Gluhovič iz 
Dravograda ter Goričan iz Slovenj 
Gradca. Samo toliko omenjam, da bi 
ponovno poudaril, kako pomembno je 
povezovati talentirane igralce v eni klub
ski sredini, iz katere lahko nastane tudi 
velik klub po rezultatu in dragocen klub 
za promocijo nekega kraja ali regije.
Da pa ne bi storil krivice komurkoli, se 
moram vrniti globoko v preteklost, ko 
sem imel priložnost pri ravenskem 
Fužinarju občudovati nogometne 
mojstre “legionatje” iz Bosne, ki so za 
eno sezono okrepili Fužinar. Med njimi 
sta bila dva super napadalca in vratar, ki 
je bil kar pojem nogometnih veščin ter 
osebnost, vredna vsega spoštovanja. Po 
tistem so minila dolga leta, dokler se 
niso pri Korotanu Suvelu pojavili izjem

ni Albanci (Smaili in Dobreva), Hrvata 
(Višek in Kuljanac ), ki so prispevali 
pomemben delež v drugi slovenski ligi 
za plasma v prvo ligo. In nenazadnje 
moram z vsem spoštovanjem pozitivno 
ovrednotiti prispevek tako imen. 
“Ljubljanske naveze” Koželja, Plešinca, 
Judeža, Dodiča in seveda trenerja 
Jovičeviča.
Poudariti moram, da ne želim ocenjevati 
posameznikov v klubu, ampak da le 
iščem paralele iz preteklosti v sedanjost, 
ko se govori o vprašanjih tujih igralcev 
in trenerjev. Ugotavljam namreč, da je 
koroško območje z domačimi igralci 
Vravnikom, Plimnom, Nabernikom in 
Švabom prešibko in da je potrebno 
lastne igralske kapacitete dopolnjevati s 
tujimi igralci. Nobene znanosti ne potre
bujemo za te ugotovitve, ki so veljavne 
v vsem nogomemem svetu, od Brazilije 
do Španije, Italije in nenazadnje 
Slovenije. Vesel pa bi bil, da bi upravni 
odbor prevaljskega kluba imel tudi v 
bodoče tako srečno roko pri izbiri igral
cev od drugod, kot se je to v preteklosti 
zgodilo z naštetimi, katerim moram še 
posebej dodati brata Vršič iz Maribora. 
Slednja sta lahko vzor domačinom po 
borbenosti in korektnosti. Marsikaterega 
od predhodno imenovanih je publika 
povzdigovala v višave, le nekaj od teh 
pa publika ni sprejela. Resnica pa je 
tudi, da je Koroška publika neprestano 
stala ob strani moštvu kot celoti in klubu 
kot pojmom nogometne tradicije, 
nogometnih sposobnosti in časti. 
Zagotovo lahko zatrdim, da tako sijajne, 
nogometu privržene in korektne publike 
nima noben klub na Slovenskem. Okrog 
Korotana so strnjeni ljudje od Črne do 
Doliča, od Radelj do Holmeca, od 
starejših ljudi, do srednje generacije in 
najmlajših navijačev. So neuklonljivi, 
vztrajni in potrpežljivi, jih je na tisoče na 
Koroškem in na stotine po vsej 
Sloveniji. To niso navijači a’ia ‘Green 
Dragonsi” in Black Gringosi”. To so 
navijači široke srčne kulture, dostojnega 
obnašanja, vztrajnega in glasnega navi
janja. Med njimi je veliko žensk in dek
let, pa tudi matere z otroki so. Takoj po 
sredini tekmi v Ljubljani mi je pristopil 
znan pisatelj in dramatik Peter Božič, ki 
mi je dejal: “Čestitam, vaši navijači so 
fenomen Koroške!”.
Mislim, daje s tem povedano vse. □
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Podvigi

ODSLEJ V 

"LIGI 10"
Zlati gol Dobrove • Korošci slavili še dolgo v no« • Tekma za mo«ne živce - Kapetan Samo Vidovi« izvrstno vodil 
moštvo po poti uspeha.

Na Prevaljah se bo tudi v prihod
nji sezoni igral prvoligaški 
nogomet. Igralci Nove Opreme 
Korotana Suvela so minulo sredo 
dosegli še en zgodovinski uspeh, 
potem ko so se z zmago proti 
Železničarju Oskarju v Ljubljani z 
2:1, v zadnjem, 3o. kolu nepo
sredno uvrstili v ligo 
bodoče deseterice.
Pristali so na tistem 
željenem 8. mestu na 
lestvici in se tako 
izognili nepredvi
dljivim kvalifikacijam, 
ki pa čakajo ajdovsko 
Primorje, Železničarja,
Istrabenz Koper, Vev
če, Izolo in Živila 
Naklo ter še dve dru- 
goligaški ekipi Era 
Šmartno in Zagorje ali 
Nafto.
Pred zadnjim krogom 
tekmovanja je bilo 
mnogo ugibanj, mno
go kombinacij. Toda 
za nogometaše Koro
tana je veljalo le eno, 
zmagati v Ljubljani, ob 
tem, da Primorje do
živi poraz v Novi 
Gorici. In zgodilo se je 
prav to! Prevaljčani so 
uspeli, ker so si 
zmago neizmerno želeli, ker so 
bili dovolj pogumni. Kljub temu, 
da so si s porazom v 29. kolu 
doma proti Biostart Publikumu 
nekolikanj priprli vrata osmerice, 
so zdržali psihološki pritisk in 
uspeli - priznati moramo, po sicer 
odlični igri, toda po srečnem 
zadetku Dobreve v zadnjih 
sekundah srečanja. Toda, saj 
veste, pogumne spremlja tudi 
sreča.
In kako se je odvijala tekma, kako 
je sploh prišlo do odločilnega 
zgodovinskega gola. Na prekras
nem stadionu v Spodnji Šiški je

okoli 800 zvestih navijačev s 
Koroške videlo pravo srhljivko. V 
63- minuti je domače popeljal v 
vodstvo Kebe in to je bil hladen 
tuš za vse navijače s Koroške, ki 
so nosili na glavi bele kape z 
napisom “NK Korotan Suvel.” 
Obnemeli so! Toda, ko nihče več

ni verjel v čudeže, se je ta vendar
le zgodil. Korošci so “vstali od 
mrtvih,” saj so po tem zadetku v 
preostalih minutah igre na igrišču 
kraljevali le nogometaši v plavih 
dresih, ki jim je ton igri dajal 
nezadržni kapetan Samo Vidovič. 
Dobrih 10 minut pred iztekom 
srečanja je Hrvat v dresu 
Korotana Tihomir Gibičar rezultat 
izenačil in upanje je znova 
vzklilo.
Že v naslednjih minutah bi lahko 
goste popeljal v vodstvo Samo 
Vidovič, koroški Maradona, ki je 
blestel v polnem sijaju in bil

nerešljiva uganka za obrambo 
Šiškarjev. Toda ni mu uspelo. 
Priložnosti pa so se za Prevaljčane 
kar vrstile in končno v 90. minuti, 
ko je že vse kazalo, da bo osmo 
Primorje, ki je v Novi Gorici 
izgubljalo z 1:3, je junak tekme 
Sami Dobreva v gneči pred vrati

Železničarja potisnil žogo v 
mrežo.
Veselje med navijači na tribuni in 
med igralci je bilo nepopisno. Kar 
verjeti niso mogli vsi skupaj, da se 
je zares zgodilo to, kar je pred 
nekaj minutami, morda celo 
sekundami, izgledalo nemogoče. 
Igralci so ostali brez majic, 
kapetan Vidovič je končal tekmo 
celo v kopalkah, majica in hlačke 
sta odletela med navijače. “Ole, 
ole, ole, mi smo šampioni” se je 
slišalo kasneje iz garderobe, od 
nekod so prinesli šampanjec. 
Trener Božidar Jovičevič se je

znašel na rokah številnih 
navdušencev, veselil se je tudi 
trener vratarjev Stanoje Dodič, ki 
je kasneje pohitel v svoje 
stanovanje v Ljubljani in prinesel 
nekaj steklenic whiskija, da je bilo 
v avtobusu na povratku na 
Prevalje še bolj veselo. Takšen je 

pač nogomet, a kaj 
lahko bi se primerilo, 
da bi šel po zlu celo
letni trud. Tako pa, na 
srečo, Koroška je tisti 
večer slavila. Tako kot 
lani, ko je Korotan 
prišel v prvo ligo, je 
slavila vse do zgod
njih jutranjih ur ob 
igrišču na stadionu na 
Prevaljah. Zgodovina 
bo še dolgo pričala o 
tem uspehu, vsem 
navijačem, ki jim je pri 
srcu Korotan, pa bo 
dolgo ostal v spominu 
zlati gol Albanca v 
prevaljskem dresu - 
Samija Dobreve. Ko
roški nogomet si je to 
zagotovo zaslužil! □

Ivo Mlakar

Po tekmi v Ljubljani so povedali: 
BOŽIDAR JOVIČEVIČ, trener 
moštva: “To je zares imeniten, 
fantastičen uspeh koroškega 
nogometa. Upali smo v ta uspeh, 
tudi potem, ko smo doma 
nesrečno izgubili proti Celjanom 
in so se naše možnosti bistveno 
zmanjšale. Pred tekmo v Šiški 
sem fantom dejal, da morajo igrati 
na vso moč, na vse ali nič, samo 
dve točki sta za nas pomembni. 
Danes igrate za Koroško, sem jim 
dejal, za vse Korošce, ki si 
zaslužijo prvoligaša, za klub, ki 
ima ambiciozno in marljivo vodst-

Nova oprema - Korotan Suvel
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vo in za vse naše čudovite navi
jače. Takih ni nikjer v Sloveniji. 
Tudi zaradi njih so fantje igrali 
imenitno. Vidite, splačalo se je. 
Seveda moram čestitati tudi igral
cem HIT Gorice in njihovemu 
trenerju Milošu Šoškiču, ki so s

pošteno igro in zmago nad 
Primorjem pomagali tudi nam.”

Dr. MATIC TASIČ, podpredsed
nik UO kluba: “Veseli smo, da 
nam je uspelo doseči začrtani cilj. 
Še enkrat smo dokazali, da

Korošci znamo z znanjem, skup
nim delom, garanjem in s priro
jeno trmo doseči to, kar si želimo. 
Danes je zares trenutek sreče, vsi 
smo veseli. Toda sedaj nas čaka 
delo za naprej. Te evforije bo 
kmalu konec in v kratkem bo UO 
kluba moral začrtati strategijo za 
naslednjo sezono. Pred nami je 
veliko dela, med drugim tudi 
izgradnja tribune in popravilo 
igrišča. Ob tem triumfu seveda 
računamo še na večjo podporo 
gospodarstva celotne regije."

SAŠO PUC, tehnični direktor 
kluba: “To je velik dan za koroški 
nogomet. Tako igralci, uprava in 
navijači smo si ta uspeh zaslužili, 
kajti veliko dela je bilo vloženega 
s strani številnih posameznikov v 
klubu. Smo pravzaprav mali 
podeželski klub, sedaj pa smo se 
znašli med osmimi “velikimi”. To 
je izreden uspeh, ki ga na začetku 
sezone nismo pričakovali.”

Dr. BRANE BREZNIKAR, zdra
vnik ekipe: “Vseskozi so nas 
pestile poškodbe igralcev, toda 
uspeli smo jih sanirati, po zaslugi 
prizadevnosti vseh, zlasti igralcev. 
Na srečo je bila vseskozi publika 
naš dvanajsti igralec. Brez navi
jačev ne bi uspeli, to se je pokaza
lo zlasti na zadnji tekmi v 
Ljubljani.”

SAMO VIDOVIČ, kapetan eki
pe: “To je uspeh celotnega mo

štva, trenerjev Jovičeviča in 
Dodiča, prav tako dr. Breznikarja 
in maserja Zormana, ki sta mi 
omogočila, da sem kljub po
škodbi tetive lahko nastopil. 
Odločila je naša večja želja po 
uspehu, odločilo je srce. Po vod
stvu Železničarja se nismo predali 
in uspelo nam je - tudi z nekaj 
sreče. Zahvalil bi se igralcem HIT 
Gorice in trenerju Šoškiču, ki so 
tekmo s Primorjem odigrali 
pošteno in nam tako omogočili, 
da bomo tudi v prihodnje 
nastopali v najvišji slovenski ligi.”

STANE TAKS, član UO kluba: 
“Korošci smo s tem uspehom 
dokazali, da tudi znamo igrati 
dober nogomet. Pri tem so nam 
vseskozi stali ob strani navijači, ki 
so v veliki meri tudi zaslužni za 
triumf našega moštva v Ljubljani. 
Vzdušje na tej tekmi je bilo 
enkratno, nepozabno."

VLADO PETRIČ, član UO klu
ba: “Veselje ob zmagi v Šiški je, 
kot vidite, nepopisno, naš uspeh 
pa ta trenutek težko oceni j iv. 
Mislim, da se sedaj še ne 
zavedamo, kaj to sploh pomeni - 
liga deseterice. To je vsekakor 
zgodovinski trenutek za koroški 
nogomet.”

UM »SMO
s® s»

Na odločilni tekmi za uvrstitev v ligo dese

terice med Železničarjem Oskarjem in Novo 

opremo Korotanom Suvelom v Ljubljani so 

znova zablesteli številni koroški navijači. Med 

njimi je bila tudi skupinica Kluba koroških 

študentov v ljubljani, ki se je po zmagi “plav

ili” takole veselila v Študentskem naselju v 

Rožni dolini.

(TR)
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Intervju

INTERVJU S PROFESORICO MARJETO BORSTNER. RAVNATELJICO GIMNAZIJE RAVNE

BOGATA ZGODBOVINA 
GIMNAZIJE RAVNE

"Največ energije in upov smo vložili v zbornik, ki ima naslov Zgodbovina gimnazije. Gre za knji
go zgodb, ki so jo pisali bivši maturantje, knjiga, ki na v svojih zapisih predstavlja gimnazijo 
skozi različna obdobja, od brigadirskih izkušenj do svežih izkušenj gimnazijcev-usmerjencev."

Gimnazija Ravne. Letos pol stoletja obstoja, po 
mnogih letih spet matura. V teh desetletjih kar 
47 generacij gimnazijcev in več kot 4500 matu
rantov. Šola, ki je Korošcem odkrivala svet in 
rodila Korošce, ki 
so svetu odkrivali 
Koroško. Danes 
šola z 28 oddelki in 
več kot 800 dijaki, 
za katere skrbi 48 
profesorjev. Tokrat
ni Prepihov intervju 
s profesorico in rav
nateljico ravenske 
gimnazije Marjeto 
Borstner je name
njen koncu šolske
ga leta, maturi in 
pripravam na jesen
sko praznovanje 
okroglega jubileja.

“Letošnje leto je bilo 
podobno preteklim 
šolskim letom, ven
dar je bilo v četrtem 
letniku vse bolj 
podrejeno maturi.
Zaradi mature, ki se 
začenja 16. junija in
traja do konca meseca, smo za četrte letnike 
delno spremenili organizacijo pouka, preko 
leta pa smo poskušali nabaviti čim več učil, lit
erature in pripomočkov, ki lahko pomagajo 
maturantom k boljšemu znanju in uspeš
nejšemu začetku na fakultetah. Poleg te 
mature, ki je bila vezana na tretje in četrte let
nike, je bilo v ospredju tudi iskanje tistega dela 
gimnazijskega programa, ki naj bi počasi pre
rasel v posebnost naše gimnazije. V prvih in 
drugih letnikih smo poskušali oblikovati pred- 
memike, ki bi čim bolj ustrezali potrebam in 
interesom dijakov.
Gimnazijski program še vedno jemljemo kot 
izziv v tem smislu, da mu na šoli dodatno, to je 
skozi posamezne predmete, dodamo še 
nekatere posebnosti. Na eni strani se usmer
jamo v naravoslovje, to v področje fizike, 
kemije, biologije in računalništva. Mimogrede:

naša gimnazija je v tem letu dobila osrednje 
slovensko mesto v skrbi za razvijanje pouka 
fizike s pomočjo računalništva, nosilec projek
ta pa je mag. Peter Sekolonik.

Sproščenost na nastopu gimnazijcev je nagrada za vloženo delo

niziran tako, da so priprave lahko potekale v 
okviru pouka. Pri matematiki in obeh tujih 
jezikih so bile priprave enotne, to je v okvim 
oddelka, vendar smo vsem dijakom pri vseh 

treh predmetih 
omogočili dodatne 
ure pouka. Za 
izbirne predmet, to 
je za četrto in peto 
izpitno enoto, pa 
smo oblikovali 
priprave za maturo 
po skupinah. Na 
šoli smo imeli 19 
skupin s področja 
naravoslovja, druž
boslovja, v manj
šem delu pa so dija
ki v okviru poseb
nih priprav obisko
vali pouk tujih 
jezikov, matematike 
in slovenščine. Pre
verjanje na maturi 
bo potekalo pisno, 
ustno pa bodo 
zagovarjali slo
venščino, tuj jezik 
in matematiko.

Na drugi strani je tu jezikovni del, kjer zani
manje za jezike nenehno narašča in dijakom 
nudimo možnost, da se poleg predpisanega 
števila tujih jezikov učijo še tretji tuji jezik. Še 
vedno ostaja želja pouk latinščine, seveda kot 
fakultativni predmet. In končno, tu je še trsti 
del gimnazijskega programa, ki išče ravnotežje 
med naravoslovnim in jezikovnim delom, to je 
splošni del. Večina dijakov se za študij namreč 
odloča proti koncu gimnazije."

Kako so potekale priprave na maturo 

oziroma koliko dijakov čaka te dni 
maturitetni preizkus?

“Od 206 dijakov četrtih letnikov bodo maturo 
opravljali 204 dijaki. Predmetnik je bil orga

*o Matura, ki je letos novost, 

je tudi za profesorski kader 
pomenila dodano 
obremenitev.

“Seveda, za profesorje je to pomenilo bistven 
poseg v dosedanje delo. Glede na zahteve, ki 
jih postavljajo maturitetni katalogi, so bile 
potrebne temeljite priprave. Te so potekale 
kar dve leti, gre za razne seminarje in stalno 
dodatno usposabljanje. Precej naših učiteljev 
se je pri maturi odločilo tudi za zunaje ocenje
valce, ki bodo vključeni v skupno popravljanje 
maturitetnih nalog in tudi ti sodelavci so se za 
svojo delo morali usposabljati.”

8-11/95 PREPIH



Intervju
največje, dovolili odsotnost. Ko pa bodo na 
šoli, bomo s prilagojenim delom skupno 
skušali nadoknaditi zamujeno. Okrepili bomo 
pouk športne vzogje, tako da bo del treningov 
tudi že na šoli z našimi športnimi učitelji. 
Seveda pa računamo tudi na sodelovanje s 
trenerji, klubi.. Prilagodili bomo tudi sistem 
preverjanja, tako da bodo ti dijaki sami 
povedali, kdaj bodo pripravljeni.”

Vseh oddelkov pa še nimate zxtsedneih...

ki so jo pisali bivši maturantje, knjiga, ki naj v 
svojih zapisih predstavlja gimnazijo skozi 
različna obdobja, od brigadirskih izkušenj do 
svežih izkušenj gimnazijcev-usmerjencev. 
Hkrati pa so to zgodbe, ki kažejo zelo različne 
živi jenske poti. Na eni strani se predstavljajo 
ljudje, ki so bili pripravljeni pisati, na drugi 
strani pa zanimivi ljudje, ki so kaj dosegli. 
Obseg zbornika bo okoli 250 strani z vrsto 
slikovnega gradiva. Naj dodam, da bodo 
posebno mesto imele še neobjavljene pesmi 

Hermana Vogla.
Do septembra bomo imeli 
še nekaj kulturnih prired
itev, povabili bomo bivše 
gimnazijce, ki se ukvarjajo z 
glasbo, profesor Miran 
Kodrin je pripravil izbor 
poezije iz glasila Vresje, 
snujemo razstavo umet
niških del naših maturantov 
v likovnem salonu, razstavo 
publikacij v študijski knji
žnici, na šoli smo že pov
abili nekaj bivših maturan
tov in tako dalje.”

•o Vi ste četrta ravnateljica 

v petdesetletni zgodovini 
gimnazije. To je za 
ravnatelja gotovo velik 
izziv in obveznost. Kakšne 

so vaše vizije nadaljnega 
razvoja te gimnazi je, seveda v smislu, ki jo 
poleg zakonskih možnosti lahko snuje in 
daje posameznik, ravnatelj?

Ali je lahko lanskoletna poskusna matura 

kakšna osnova za napovedovanje 
rezultatov letošnje mature?

“Ne, poskusna matura je bila predvsem dobra 
šola za učitelje, za samo organizacijo in pripra
vo tega projekta. Letošnja matura, ki zajema 
celotno generacijo, pa bo v pravem pomenu 
izmerila to znanje. Glede na predmaturiteme 
preizkuse, kolikor je z njimi pač mogoče pre
veriti znanje, se lahko naša šola primerja z 
drugimi gimnazijami v 
Sloveniji.”

Matura pa je vendarle 

okrepila materialno 
stanje na šoli, saj ste 
prav zaradi nje od 
države dobili vrsto učil, 
pripomočkov.

“Drži. Mislim, da je to zelo 
dobra poteza ministrstva za 
šolstvo in šport, ki je poskr
belo za opremljanje šol.
Letos, delno pa tudi v 
preteklih letih, smo dobili 
precej literature za tri 
temeljne maturitetne pred
mete. Tu so razna izbrana 
dela, priročniki, nekaj pa 
tudi opreme za eksperi
mentalno laboratorijsko 
delo za področje kemije, biologije in fizike, 
učila, za učenje tujih jezikov smo dobili avdio 
naprave. Mislim pa, da bo na šolo nekaj teh 
pripomočkov še prispelo. Letos smo uredili 
tudi novo knjižnico, ki je doslej na šoli sicer 
bila, vendar v neustreznih prostorih. Sedaj je 
to zbrano na enem mestu in dijaki ter profe
sorji bodo imeli prost pristop do te literature.”

In kakšna je podoba letošnjega vpisa?

Letos smo razpisali sedem oddelkov gimnazi
jskega programa, novost pa je oddelek 
športne gimnazije. Za športno gimnazijo je 
normativ 20 kandidatov, dobili pa smo 22 pri
jav in mislim, da bomo vse kandidate sprejeli. 
Športni oddelek smo na šoli določili na osnovi 
izkušenj v preteklih letih, saj smo velikokrat 
imeli vrhunske športnike, ki jim normalni 
šolski ritem ne ustreza. Pridružili smo se tistim 
slovenskim gimnazijam - tu prednjači gimnazi
ja Šiška v Ljubljani, ti oddleki pa so še na drugi 
gimnaziji v Mariboru, Celju, letos na Ravnah in 
v Kranju, ki namenjajo pozornost tovrstnemu 
izobraževanju športnikov. Poleg običajnega 
šolskega programa imajo ti oddelki še športni 
program.
Prijavili so se kandidati od Mislinje do Čme in 
to najrazličnejši športniki, od smučarjev, 
kolektivnih športov do plezalcev. Dijaki bodo 
imeli gimnazijski program, ki pa ga bomo 
poskušal uresničevati tako, da jim bomo v 
obdobjih, ko bo njihovo športno udejstovanje

“Za sedem oddelkov je bilo razpisanih 210 
mest, tačas pa je 199 kandidatov. Pričakujemo 
še kakšno prijavo ali kakšnega ponavljalca, 
zato bodo vsi razpisani oddelki tudi napol
njeni. Ta podatek je tudi za nas presenetil, saj 
smo pričakovali večje zanimanje. Eden od 
razlogov za manjši vpis je manjša generacija, 
saj je bilo letos manj kot tisoč osmošolcev. Vse 
pa kaže, da so se otroci in starši precej 
odločali za strokovne šole, ki so na Koroškem 
dobro zasedene. Zanimivo je, da imamo iz 
radeljskega konca letos več kandidatov kot 
prejšnja leta, Mislinjčani pa se razdelijo na 
Velenje in Ravne. Za slovenjgraški in mislinjski 
del smo uspeli organizrati poseben avtobus, ki 
dijake pripelje in odpelje. To bomo v prihod
njem letu organizirali še za radeljski del, pa 
tudi za relacijo do Čme. Na ta način dijakom 
prihranimo nekaj časa in jim naredimo vožnjo 
bolj prijemo.”

V letošnjem letu praznuje gimnazija 

okrogel jubilej, pol stoletja Gimnazije 
Ravne. Kdaj bo osrednja prireditev in kaj 
ste v tem jubilejnem letu že delali?

“Osrednja prireditev bo zadnjo soboto v 
septembru. Praznovanje smo tako zasnovali, 
da se jubileja spominjamo vse šolsko leto z 
najrazličnejšimi aktivnostmi. Največ energije in 
upov smo vložili v zbornik, ki ima naslov 
Zgodbovina gimnazije. Gre za knjigo zgodb,

“Gimnazija Ravne je v svojih letih vsekakor 
nosila tudi pečat ravnateljev, ki so jo vodili: od 
pokojnega dr. Franca Sušnika kot njenega 
prvega ravnatelja, ki daje šoli pečat vse do 
dandanes, do izjemno uspešnega Toneta 
Golčerja, ki je znal ustvariti sodobno šolo in 
gospe Eme Kožar, ki je krmarila v času usmer
jenega izobraževanja, ki je bil za gimnazijo 
najmanj ugoden. Osnovno poslanstvo ostaja 
enako tudi danes, to je kvalitetna splošna izo
brazba, ki mora poseči v intelektualne vrhove. 
Njena uspešnost se bo merila predvsem v tem, 
koliko bomo uspeli dijake pripraviti za 
akademski študij.
Glede na vlogo znanja in izobrazbe vidim 
danes svoje mesto v tem, da skušam zagotoviti 
dobre pogoje za delo, to je materialno opreml
jenost šole, na drugi strani pa menim, da je 
največ odvisno od profesorskega zbora: 
koliko bomo imeli predanih in takšnih profe
sorjev, ki bodo delo z mladimi zapisali kot 
svoj strokovni in osebni izziv. Avtonomija pro
fesorja na gimnaziji je tako velika, da lahko s 
svojim delom dajejo šoli svoj pečat. Zato želim 
in si prizadevam, da na šoli ohranjamo dober 
profesorski kader, da se jim omogočijo najra
zličnejše oblike izobraževanja in osebnega 
razvoja. Smo šola s tradicijo, zadržati pa 
moramo svoje posebnosti, zaradi katerih smo 
prepoznavni v slovenskem prostoru.”□

Miro Petek
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Naša anketa

UH,

POČITNICE 
SO TU !

Ne glede na ocene in 
spričevala si tudi šolarji 
morajo privoščiti oddih. 
Četudi je vse manj družin, 
ki si lahko privoščijo leto
vanje ob morju ali v tu
rističnih krajih na celini, 
naj bodo počitnice vseeno 
prijetne in sproščene, z 
izleti, kopanjem, tabor
jenjem itd. In kako si jih 
bodo privoščili naši šolar
ji? 0 tem smo povprašali 
učence Osnovne šole Rada 
Iršiča v Mislinji.

TINA PRAUHART: “Po celem 
letu Šolskega pouka se tudi nam 
učencem še kako priležejo 
počitnice. Zdaj so tu in jaz jih 
bom nekaj časa preživela na 
morju. Seveda ne bom pozabila 
na učenje, da se bom tako 
pripravljala že na naslednjo 
šolsko leto. Da si lahko odličen v 
šoli, se je treba pač učiti".

MILOŠ SUŠEČ: “Komaj čakam, 
da bodo počitnice. Na morje ne 
bom šel, šel pa bom za nekaj dni 
k babici. Doma bom tudi veliko 
delal. Na Brdah, kjer sem doma, 
bomo med počitnicami gradili 
športno igrišče. Šel pa bom tudi 
na kopanje v Velenje ali pa v 
Šoštanj. Želim si le, da bi imel kar 
največ od počitnic.”

ZALA TOVŠAK: “Moje letošnje 
počitnice bodo kar bolj doma, 
morja ne bom videla. Med 
počitnicami bom veliko brala, 
ker zelo rada berem, gledala 
bom tudi televizijo. Zaužila bom 
veliko planinskega zraka, saj 
bom šla tudi v planine, med 
drugim na Pohorje in Uršljo goro. 
Samo lepega vremena si želim.”

BORIS GAVEZ: “S prijatelji zelo 
rad kolesarim in med letošnjimi 
počitnicami bom več ali manj na 
kolesu. Da bi si počitnice 
privoščil na morju, pa zaradi 
pomanjkanja denarja ni mogoče. 
Tudi tako so počitnice lahko lepe 
in zanimive. Saj je tudi na kolesu 
lepo, če vsak dan prevoziš par

JOŽE-SILVA KREUH
s\šče

“Ut.ttJLVAjS
BREG I 3-MEŽICA, TEL.: 38 602 35 694

Tina Prauhart, Miloš Sušeč, Zala Tovšak

Boris Gavez, Brigita Tretjak, Jan Drobnič

kilometrov. Želim si lepega vre
mena.”

BRIGITA TRETJAK: “Doma 
imamo kmetijo in bo treba, kot 
vsako leto, pridno pomagati. 
Ravno med počitnicami je na 
kmetih veliko dela. Če pa bom le 
imela čas, bom s prijatelji odšla 
na krajše izlete, saj je tudi v nar
avi lepo, ko spoznavaš lepote 
naših krajev”.

JAN DROBNIČ: “Vse kaže, da za 
letošnje počimice ne bom šel na 
morje, bo pa zato doma prijet
nejše. Med počitnicami bom 
veliko igral igrice, gledal bom 
televizijo. Nadvse prijemo pa bo, 
ko bom tudi jaz s prijatelji veliko 
kolesaril. Želim si, da bi bile 
počitnice dolge, lepe in vesele.□

F.Jurač

TIO

Tekstilna Industrija (hiški vrh

TEKSTILNA INDUSTRIJA
Otiški vrh d.o.o.
Otiški vrh 53 
62373 Šentjanž pri 
Dravogradu 
Tel.: 0602/85-234 
Fax: 0602/85-279

Trgovina TARA na Mariborski cesti v 

Dravogradu vas vabi k nakupu izdelkov iz 

bogatega programa Tekstilne industrije Otiški Vrh:

- Oblačila za noč in jutro - pižame in halje iz satena 

ter bomabaža, pgjaci za otroke izjerseya

- ženske in otroške hlačne nogavice

- kojtalni plašči iz mehkega frotirja za vso družino

- velika izbira brisač, za dom, savno in plažo.

Toplina dneva * Izbor noči * Občutek sanj
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Društvi za boj proti sladkorni bolezni Ravne na Koroškem in Slovenj Grade« ter Splošna bolnišnica Slovenj Grade« so 
pripravili v Slovenj Gradcu posvet o problematiki zdravstvenega in socialnega varstva sladkornih bolnikov. Posveta 
so se med drugimi udeležili: dr. Topler, podpredsenik DZ Slovenije, nekateri župani koroških občin, zastopniki 
zdravstvenih ustanov koroške krajine, predstavniki društev sladkornih bolnikov, zdravniki diabetologi, predstavni
ki zavoda za zaposlovanje in drugi.

Namen koroškega posveta je bil, 
kakor sta uvodoma ugotovila 
Zofija Tisnikar, predsednica 
pripravljalnega odbora posveta, 
in Bojan Proje, predsednik 
ravenskega društva sladkornih 
bolnikov, v prvi vrsti evidentirati 
vprašanja, ki zadevajo bolnike s 
sladkorno boleznijo, zdravstvene 
zavode, ki organizirajo odkrivanje 
in zdravljanje, in ustanove, organe 
in posameznike, ki lahko kaj 
storijo, da bi odpravili ovire in 
tako izboljšali zdravljenje in reha
bilitacijo diabetikov.

V koroški krajini je blizu 3 000 
sladkornih bolnikov, v društvih 
na Ravnah in Slovenj Gradcu je 
včlanjenih le slaba tretjina. 
Najtežjih bolnikov je približno 
4%. Diabetologi zadnje čase ugo
tavljajo, da predvsem komplikaci
je terjajo visoko ceno zdravljenja 
in da bo potrebno storiti več za 
preprečevanje bolezni. Toda vse 
manj je sredstev za izvajanje 
sodobne strokovne doktrine; 
zato se veča število invalidov (sle
pota, amputacije nog, odpovedi 
ledvic, živčnost), sta poudarili 
zdravnici dr. Metka Epšek in dr. 
Marijana Predikaka, ki sta v 
slovenjgraški bolnišnici odgov
orni za spremljanje in zdravljenje 
diabetesa. Pred časom so bili 
ustanovljeni diabetični dispanzer
ji, delo je bilo solidno organizira
no. A danes: diabetičnih dispanz
erjev ni več (odpravljena sta dis
panzerja na Ravnah in v Radljah), 
kar pomeni slabšo tovrstno 
zdravstveno oskrbo ali drugače - 
več ljudi na dializi, več ljudi brez 
nog, več slepote in drugih komp
likacij. Zakon zagotavlja odkri
vanje in zdravljenje v okviru 
obveznega zavarovanja, vseh 
zdravstvenih storitev pa plačniki

ne priznavajo. Bolnišnica v 
Slovenj Gradcu je organizirala 
specialistično ambulanto za dia
betike v okviru internega oddel
ka. A financiranje te ambulante ni 
urejeno. Problemi se zaostrujejo; 
zato je potrebno ukrepati takoj in 
premišljeno!
Štefan Temlin, predsednik Sveta 
humanitarnih organizacij bol
nikov Slovenije, je opozoril, da je 
potrebno storiti več za seznanjan
je republiških organov s prob
lematiko odkrivanja in zdravljenja 
diabetikov, da bi se tudi odnos le- 
teh začel hitreje spreminjati in da 
bi zastavili naloge, ki bi odločno 
prispevale k zmanjšanju nega
tivnih posledic bolezni. Org
anizirani program izobraževanja 
naj bi vse bolj utrjeval zavest, 
kako vsak dan skrbeti za zdravje, 
kako vsak dan preprečevati 
bolezni. Ustanovitev fundacije za 
financiranje humanitarnih organi
zacij v Sloveniji pa bi pomenila 
prvi konkretnejši korak k temu 
cilju.
Dr. Vladimir Topler, podpredsed
nik DZ Slovenije, je menil, da je

veliko število diabetikov velik 
problem: nosilci zdravstvenih 
storitev se bomo morali angaži
rati, da bomo uveljavljali sodobno 
zdravstveno doktrino zdravljenja, 
kajti zagotovljene pravice je treba 
spoštovati, doseženi standard 
tudi, dajati moramo prednost pre
ventivi in ministrstvo za zdravstvo 
mora na temelju strokovnih pod
lag postati in ostati odgovorno za 
zdravljenje, ne pa bolj ali manj 
bogate občine, kajti vsi diabetiki 
morajo imeti enake možnosti po 
vsej Sloveniji.
Primarij dr. Drago Plešivčnik,
ravnatelj Splošne bolnišnice v 
Slovenj Gradcu, je ugotovil, da so 
bolnišnice državne, da so zato 
diabetični dispanzer spremenili v 
specialistično ambulanto, da 
zakonsko stvari niso urejene, 
kakor tudi ne finančno: vsi, ki jih 
ta problematika na katerikoli 
ravni zadeva, morajo delovati 
hitro, učinkovito in preudarno. 
Poleg že omenjenih stališč, ki jih 
je posvet soglasno podprl, je 
sprejel še nekatere predloge, 
katerih uresničitev naj bi sprožila

in pospešila premik k novim 
odnosom med diabetiki, zdravni
ki in družbo, torej vsemi, ki so 
tako ali drugače odgovorni za 
zdravje. Predstavil jih je Ivan 
Pavlič, predsednik slovenj
graškega diabetičnega društva.
Naj navedemo najpomembnejše:

- diabetična zcfravila in živila 
oprostiti davkov,

- najtežjim bolnikom zagotoviti 
beneficirano delovno dobo in 
omogočiti cenejše zdravljenje 
v zdraviliščih,

- socialno ogroženim, dijakomi 
in študentom diabetikom sub
vencionirati nakup diabetične 
hrane;

- razširiti društveno skrb in 
vsestransko pomoč 
osamljenim bolnikom,

- pomagati bolnikom, ki iščejo 
zaposlitev,

- ne ukinjati dispanzerjev za 
diabetike,

- v odkrivanju in zdravljenju 
sladkorne bolezni mora imeti 
pri odločitvah prednost 
sodobna zdravstvena doktrina,

- zakonsko urediti zastavljene 
naloge in cilje v korist zdravja 
ljudi.

Kompleksna rešitev teh vprašanj 
bo olajšala položaj sladkornih 
bolnikov, poudarila preventivo in 
afirmirala strokovne postopke ter 
olajšala bolnikom življenje in 
poklicno delo. Za uresničitev pa 
je nedvomno dolžan prispevati 
svoj delež vsakdo, ki lahko kaj 
stori za spreminjanje in izboljšanje 
stanja kjerkoli in kakorkoli, in 
sprejeti za to ustrezno odgov
ornost.
S predlogi in stališči bodo sez
nanili vse strokovne, zdravstvene 
in upravne ustanove in organe na 
državni ravni.Q

T.T.
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***** NADSTNDARDA
Udobje in posebne

ugodnosti med boleznijo

NALOŽBA ZA ZDRAVJE

Zavarovanje za NADSTANDARD A zavaruje:

1. bivanje v eno ali dvoposteljni bolnišnični ali zdraviliški sobi s televizijskim sprejemnikom in telefonom,

2. dodatno nemedicinsko nego, postrežbo in prehrano v času zdravljenja v bolnišnici ali zdravilišču,

3. v sobi lahko z vami biva tudi eden vaših najbližjih,

4. uveljavljanje storitev, ki izhajajo iz obveznega zavarovanja v času, ki ni v obveznem zavarovanju (ob delavnikih od 20. 
do 6. ure, ob nedeljah in praznikih),

5. zahtevnejše pripomočke ali pripomočke, izdelane iz kvalitetnejših materialov, razen zobozdravstvenih pripomočkov,

6. tehnično zahtevnejše zobnoprotetične nadomestke iz boljših materialov in fiksne ortodontske aparate ali materiale (ni 
vključena izdelava zobnoprotetičnih nadomestkov iz zlata), ki vam v obveznem zdravstvenem zavarovanju ne pripadajo,

7. zdravila z negativne liste, ki so vam predpisana na recept.

Zavarovalna doba traja 3 leta, čakalna doba pa 3 mesece.

Zavarovancem bo ZZZS izplačal zavarovalnino glede na osnovo, pri čemer plača zavarovanec 20 odstotkov soudeležbe.

Premijo lahko plačate v celoti (v tem primem priznamo 10% popusta), lahko pa se odločite za mesečni ali tromesečni način 
plačila, pri čemer vam pošljemo položnice na dom.

Ob sklenitvi zavarovanja dobite izkaznico, s katero uveljavljate zavarovanje.

DODATNA ZAVAROVANJA BOMO PREDSTAVILI TUDI NA SEJMU PREZENTA ’95, KI BO POTEKAL V
SLOVENJ GRADCU OD 21.05. ’95 - DO 25.05. ’95

VABIMO VSE, KI JIH ZANIMA NALOŽBA V ZDRAVJE, DA NAS OBIŠČEJO NA RAZSTAVNEM
PROSTORU ŠT. 11, V DVORANI A.
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Koroški lovci gostijo 22. srečanje slovenskih lovskih
zborov in rogistov

V soboto, 10. junija, bo v Slovenj Gradcu doslej eno najštevilnejših srečanj sloven
skih lovskih pevskih zborov in rogistov.

Že lani so se slovenski lovci na 
srečanju domenili, da se letos 
srečajo in nastopijo v Mislinjski 
dolini in zaupali organizacijo 
slovenjgraškemu lovskemu ba
zenu.
Da gre za resnično veliko prire
ditev, nam pove podatek, da 
pričakujejo udeležbo nad štiri
deset nastopajočih skupin iz 
Slovenije, zamejske rojake in še 
lovce iz Avstrije, Nemčije, Italije 
in Hrvaške, skupaj najmanj 600 
nastopajočih, in pa seveda neka
jkrat več obiskovalcev.
Podobno kot na dosedanjih 
srečanjih, ki so postajala iz leta v 
leto številnejša, bodo tudi pri nas 
razen skupnega nastopa, ki bo v 
športni hali v Slovenj Gradcu, 
gostje nastopili še v kulturnem 
domu v Podgorju, v Mislinji in v 
Šmartnu pri Slovenj Gradcu. 
Takšno srečanje ni samo organi
zacijsko velik zalogaj, temveč 
ima tudi precejšnje finančne 
zahteve. Treba je zapisati, da so

koroški lovci v prvi vrsti sami s 
posebnim prispevkom podprli 
srečanje, nadalje seveda še lovs
ka zveza Slovenije in območna 
Lovska zveza Maribor, kakor tudi 
drugi sponzorji s Koroške.
Le malokdo ve, da smo na 
Koroškem prav bogati tudi s 
tovrstno kulturo ustvarjalnostjo,

saj imamo kar tri lovske pevske 
zbore, v Podgorju, Mežici in 
Vuhredu. Na Muti pa deluje zbor 
lovskih rogistov.
Najstarejši in pravzaprav za
služen za srečanje je oktet iz 
Podgorja, ki je bil leta 1975 celo 
že organizator podobnega 
srečanja. Doslej so bili na vseh,

razen na enem srečanju. Dva
najst udeležb in eno organizacijo 
so si v teh letih pridelali tudi 
lovski pevci iz Mežice. Nastopajo 
torej kar štiri skupine z našega 
območja in še slovenjgraška 
godba na skupnem nastopu, ki 
bo v bistvu krona srečanja. 
Seveda pa so tudi nastopi v 
posameznih krajih vsak zase 
nekaj čudovitega. Slovenski lovci 
imajo namreč na tem področju 
prav veliko svojih častnih poseb
nosti, ki jih poznavalci visoko 
cenijo.
Poleg tega so lovci Mislinjske 
doline v kratkem času raziskali, 
zbrali in pripravili razstavo o 
zgodovini lova v Mislinjski doli
ni. Vse kaže, da je opravljen prvi 
tovrstni pristop k poznavanju 
lova in narave v Sloveniji. Seveda 
pa v tem času lahko ponudi 
Slovenj Gradec še več drugih 
kulturnih zanimivosti in razstav. 
Prireditve se pričnejo že v petek 
s promenadnim koncertom 
lovskih rogistov iz Brette- 
Bruchsala pred mestno hišo in 
odprtjem omenjene lovske razs
tave.
Sobota pa je seveda osrednji dan, 
s krono srečanja - skupnim 
nastopom vseh udeležencev ob 
spremljavi Pihalnega orkestra 
Slovnj Gradec.
To so vsekakor prireditve, ki jih 
ljubitelji glasbe ne bodo prezrli, 
posebej pa ne lovci in ljubitelji 
narave.□

K.valt

2(£](?(£)^ Cr) (3 § C® ©
V odlični organizaciji in prijaznem sprejemu šole Vuzenica je bilo v gasilskem domu 
zaključno srečanje in kviz "za zdrave zobe" za območje koroške pokrajine.

V kvizu, ki je obsegal osnovno 
znanje s področja zobne protetike in 
smotrnega zdravega varovanja zob, 
se je pomerilo devet ekip. 
Zmagovalna je bila trojka osnovne 
šole Mežica, za njimi so bili učenci 
Dravograda, na tretjem mestu pa je 
bila gneča tekmovalcev iz Črne na 
Koroškem, Raven in Prevalj.
Na Koroškem imamo glede skrili za 
zdrave in čiste zobe že dolgoletno 
tradicijo in nedvomno veliko 
izkušenj, saj mineva že več kot pet
najst let šolskih zobnih ambulant in 
široko zasnovane skrbi za zdravo 
zobovje naših otrok.
Prav to je tudi ob tej priložnosti

Zdravi zobje tekmovalcev - Ravenčanov

poudarila dr. Jožica Ladžič, to je ti
sta, ki je že vsa ta leta neumorno 
opravlja strokovno in mentorsko 
delo za širše območje. Vsega tega pa 
seveda ne bi bilo, če ne bi imeli 
vztrajnih učiteljev, vzgojiteljic in še 
veliko “skritih” sodelavcev, zdrav
nikov in drugega osebja, ki jim je to 
poklicna skrb in osebna zavzetost. 
Seveda bi najbrž tudi ta oblika za 
zdravje kmalu zamrla, če je ne bi 
znali vzpodbujati z zanimivimi akci
jami in kvizi, ki jih materialno pod
prejo najrazličnejši sponzorji in 
darovalci.
V Vuzenici je bilo ob tej priložnosti 
tudi prav razigrano.

Ob veselem programu, ki so ga 
pripravili domačini, se je res lepo 
pogovarjati in tekmovati tudi o tako 
bolečih vprašanjih, kot je zobobol, 
ki pa ga je ob vsesplošni strokovno 
vodeni skrbi za zdravo zobovje vse 
manj.O -kw
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Mežiška dolina je letošnji začetek 
junija pričakala z bogatim kul
turnim utripom. Po nam znanih 
podatkih se je po vseh krajih 
zvrstilo kar nekaj prire-ditev, ki so 
privabile ljubitelje umetnosti in 
kulture.
1. junija so se v ravenskem kul
turnem domu predstavili gimnaz
ijci z gledališko predstavo 
Gimnazijski EPP, s katero so 
aprila z uspehom nastopili na 
gimnazijadi na Ptuju. Naslednji 
dan se je v Narodnem domu v 
Mežici z letnim koncertom pred
stavil Moški pevski zbor Mežiški 
knapi, z gosti večera, sekstetom 
Petelin iz Vidma pri Ptuju.
KUD Gozdar iz Črne na 
Koroškem je 3- junija organiziral 
koncert v počastitev 15. obletnice 
dela MPZ Gozdar. Jubilejno 
prireditev so popestrili tudi pevci 
MePz Markovič Kristl - Mato in 
noneta Čmjanski pobi.

Gledališka skupina Društva 
upokojencev Prevalje je naštudi
rala igro Prisegam (priredba P. 
Kazimir Zakrajšek), ki so jo 5. 
junija zaigrali v gostišču Rifel na 
Šentanelu. 10. junija to predstava 
v Kultumam domu v Kotljah, 11. 
junija pa še v Gasilsekm domu na 
Prevaljah.
Ljubitelje lutkovnih igric čakajo 
9- junija kar tri predstave, in sicer 
v Kulturnem domu v Črni na 
Koroškem, Narodnem domu v 
Mežici in Družbenem domu na 
Prevaljah. Gostuje lutkar Cveto 
Sever iz Kranja z igrico Vrtiljak. 
10. junija bosta bosta še dve pred
stavi v Kulturnem domu na 
Ravnah.
Moški pevski zbor “Vres” 
Prevalje pa vabi na 24. letni kon
cert in predstavitev CD plošče, ki 
to v petek, 9. junija 1995 ob 20. 
uri v Družbenem domu. □

-vik

Čeprav običajno delajo v delavničarke. Tako namreč pra- 
delavnicah delavke in delavci, vijo samim sebi tisti mladi šolarji

Delavničarke in delavničarji iz Črne skupaj s svojima inštruktoricama in men
torico.

zdaj že nekaj časa delajo v in dijaki, ki so “polno zaposleni" 
delavnicah tudi delavničarji in v mladinskih delavnicah. Gre za

Predvsem zag
nanost ljudi

V Šentvidu pri Vuzenici že kar lep čas obnavljajo od pomembnejših 
kulturnih zakladov naše dežele. Gre za znano romarsko cerkev 
Device Marije na Kamnu.

Priprave na temeljito preobleko svoje cerkvice.

Cerkev, ki ji zgodovinarji namejajo nad štiristo let, so pričeli obnav
ljati že lani, ko so uredili temelje, odpravili vlago in najnujnejša 
ohranitvena dela.
Ta čas pa delajo na obnovi ostrešja, fasade in vsega, kar pač spada v 
temeljita prenovitvena dela. Na strehi bodo zopet škriljavci, plačala 
jih je sedaj že bivša kulturna skupnost občine Radlje, drugo prispe
vajo predvsem ljudje teh krajev, je povedal župnik g.Ernest 
Berložnik. In od ljudi, njihovega razumevanje, zmogljibosti, 
pripravljenosti in moči je tudi odvisno, koliko tomo lahko opravili. 
Kasneje bo namreč vse dražje, saj bi bilo potrebno še enkrat pričeti 
pripravljalna dela in to niso mali na pori. □ -kw

enega preventivnih programov 
centrov za socialno delo, v njih pa 
“mladostniki preko socialnih iger, 
vodenih fantazij, nedokončanih 
zgodb in razprav preidejo aktu
alne teme tega obdobja. Odnos 
do sebe in okolja, odnos do 
staršev, do šole, do vrstnikov, 
morala, vrednote, spolnost, pok
licna usmeritev...” (Pod navedni- 
cami je opis, ki ga je zapisala 
mentorica na Ravnah-psihologin- 
ja Sonja Tiršek).

Letos so na Ravnah ob koncu 
šolskega leta izdali celo glasilo 
“Atebriga”, kjer lahko najdete 
celo vrsto misli, ki so se mladim 
porodile v delavnicah. Tudi za 
starše poučno branje, ki pojas
njuje, da so mladi lahko tudi že 
ustvarjalni delavci. Za razliko od 
morečih in nespodbudnih infor
macij o tem, da so mladi 
nemogoči, neorientirani, nag
njeni k slabemu...□

ep
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NENAVADNIH 
RIBJE VABE

CVETA STRNADA poznajo <lani "mokre bratovščine" 
domala po vsej Dravski dolini. Prijeten sogovornik zna 
biti, pogovor z njim zveni blago, človek postane bolj 
dojemljiv, še posebej, ko je govor o ribištvu.

Ribič je kljub mladosti že veliko 
let in reko Dravo, ob kateri je 
tudi odraščal, pozna kot malok
do. Ve za rokave in zalive, kjer se 
skrivajo velike in kapitalne 
ščuke, pa smuči in ostale vrste 
rib. Lhko bi dejali, da pozna 
skrivnosti reke.
Še bolj kot ribič pa je poznan kot 
izdelovalec najrazličnejših vab za 
uspešen ribolov.
Svoji najnovejši “pogruntavščini” 
je dal kar preprosto ime 
HOBOTNICA, z njo pa je 
dosegel že veliko izjemnih uspe
hov. To je njegov lastni izum in 
študija, od zamisli do realizacije 
je potreboval skoraj leto dni. 
Vsako vabo izdeluje predvsem 
ročno, pri tem uporablja številne

materiale ter veliko potrpljenja in 
natančnosti pri delu.
S svojo “hobotnico”, izdeluje jo 
tudi za veliko število ribičev, je 
uspel prekaniti kar nekaj kapital
nih ščuk, smučev, večjih 
primerkov ameriških postrvi in 
celo nekaj sulcev je bilo v 
letošnjem letu z njo že potegn
jenih na suho. Morda je zanimivo 
še to, da večino uplenjenih trofej 
potem sam tudi preparira.
Veliko še ima idej in zamisli, 
vsakič, ko je ob vodi, s palico ali 
pa brez nje, se mu porodi kaj 
novega in vsako zamisel želi ures
ničiti. Rezultati in uspehi se potem 
odražajo na številu najrazličnejših 
kapitalnih rib ne samo iz Drave, 
tudi iz ostalih rek.O -sj

Cveto z glavo preparirane kapitalne ščuke, ki jo je premamil ravno na svojo
lastno vabo "HOBOTNICA ”.

Sredi prejšnjega tedna so se pod 
tem naslovom zbrali mladi pevci 
osnovnih šol nekdanje občine 
Radlje na reviji pevskih zborov.
S toplino glasu in z odprtim 
srcem je zapelo devet otroških 
in mladinskih pevskih zborov 
osnovnih šol iz Ribnice, Brezna 
- Podvelka, Vuzenice, Mute ter 
zbora šole gostiteljice iz Radelj.

Na nadaljno regijsko tekmovan
je v Slovenj Gradcu so se uvrstili 
otroški pevski zbor osnovne 
šole Muta pod vodstvom Sonje 
Pogač, otroški pevski zlxtr šole 
iz Radelj pod taktirko Simone 
Štumberger ter mladinski pevski 
zbor osnovne šole iz Vuzenice 
pod strokovnim vodstvom 
Danice Pokeršnik.O TR. Vrhnjak

Itogovskopodjitj^ 

SLOVENJ GRADEC

TRGOVSKO PODJETJE ŽILA SLOVENJ GRADEC
Šolska ulica 2, Tel.: (0602) 41-127, fax: 43-756

Bliža se poletje, čas dopustov in oddiha Zakaj si ne bi 
polepšali svojih počitniških dni z rekreacijo in razvedrilom

telekomunikacije
PRODAJA - INFORMACIJE
BODE d.o.o., Kreševa 20, Slovenj Gradec 

montaža, servis telefonskih naprav 
Telefax: 0602 41 878

TELEFONSKI APARATI 
TELEFONSKE CENTRALE 
TELEFAKSI
BREZŽIČNI TELEFONSKI APARATI - DOMET 500m 
PROFESIONALNI AVTOMATSKI ODZIVNIKI

VSI APARATI IMAJO USTREZEN ATEST

- poslovalnica ŠPORT v Meškovi ulid v Slovenj Gradcu 
vam nudi vse za kolesarstvo in kampiranje

- vse za ribiče in lovce

- popolno oprano za jahalni šport

ŽILA DANES Ih VAS 
BOLJŠI JUTRI.
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VAL RADIA RADLJE

nms&mM
MOrOTEMPO

Prevalje
PRIDRUŽITE SE (ZELIKI DRUŽINI VOZNIKOV 

v avto šoli MOTOTEMPO Prevalje:

© ker je Vaš denar pri nas Več Vreden 

© ker organiziramo CPP V Vašem kraju 

© ker se boste naučili Voziti Varno, Varčno in okolju 

prijazno

© ker smo šola prijaznih ljudi

© rezervirajte si prosto 
mesto in ceno

tei: 22*879, 21*028

VLJUDNO VABLJENI !

Dobrodo/li v
IrQoyinah / 

kruhom 
KOROŠKIH 

PEKA RA
oodietje

koroške (eterne
DRAVOGRAD, p.o.

Koroška c. 2 / 62370 Dravograd 
‘•lofon: (0602) 83-045 / fax: (0602) 84-637
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Novosti

Blizu je vsaki sranki, potrebam gospodarstva in zasebnikov in ponuja svojo priznano kavostno, uspešno, zelo 
razvejano in predvsem ljudem prijazno bančno storitev, sedaj tudi gospodarstvu in zasebnikom Koroške.

Probanka je ena iz skupine novih 
Irank, lahko rečemo ena najprodor
nejših in najuspešnejših. V kratkem 
času je iz relativno majhnega 
ustanovitvenega kapitala uspela 
razširiti svoje poslovanje na večino 
področij bančnega poslovanja ter 
na večino slovenskega prostora.
Že v kratkem času po astanovitvi je 
Probanka pridobila dovoljenja za 
vsa večja in pomembnejša bančna 
pooblastila in ima kljub visokim 
zahtevam Banke Slovenije licenco 
za opravljanje vseh bančnih poslov. 
Probanka ima 15 milijonov DEM 
lastnega kapitala in 147 milijonov 
DEM bilančne vsote ter 81 mili
jonov DEM raznih oblik jamstev. 
Obseg deviznega varčevanja prebi
valstva je 24 milijonov DEM, 
plačilnega prometa s tujino 300 mil
ijonov DEM, medtem ko gospo
darstvo kreditira s 50 milijoni DEM.

PO VSEJ 
SLOVENIJI
Kmalu po ustanovitvi so pri 
Probanki začutili potrebo tudi po 
prostorski razpršitvi in so svoje 
poslovanje prenesli in se širijo po 
vsej Sloveniji. Tako sta nastali in že 
uspešno poslujeta bančni enoti v 
Kopru (pokriva vso Primorsko) in 
Ljubljani (pokriva osrednji sloveas- 
ki finančni prostor), deluje agencija 
v Zagorju ter od 1. januarja letos tudi 
enoto Probanke v Slovenj Gradcu. 
Večji del posla pa opravijo na 
sedežu banke v Mariboru.

KOMITENT JE 
BOG
Probanka je bila ustanovljena pred 
več kot štirimi leti predvsem na 
osnovi interesa kapitala malih, sred
njih podjetij ter obrtnikov. Seveda 
se področje delovanja banke ne 
omejuje na omenjene skupine, 
vendar so omenjene skupine že s 
svojo prirojeno poslovnostjo na 
nek način narekovale tudi takšen 
odziv Probanke.

°1 PROBANKA

Romuna Pajenk, direktorica Probanke d.d.

Rudolf Rajzer, direktor Probanke d.d. 
p.e. Koroška, Slovenj Gradec

"Komitent je bog" pravijo pri 
Probanki. In tako tudi ravnajo: goji
jo osebni pristop, pa naj gre za 
posameznika ali podjetje. Vsi 
podatki in obdelave so na enem 
mestu. Njihova prednost je pozna
vanje poslovanja komitenta in zara
di tega tudi visoka stopnja medse
bojnega zaupanja.

SODOBNI
PLAČILNI
INŠTRUMENTI
Na področju poslovanja s prebivalci 
ima banka tekoče račune s sodobn
imi plačilnimi inštrumenti: PRO- 
BANKINA PLAČILNA KARTICA, 
BANKOMAT KARTICA, EUROČEK 
KARTICA Z EUROČEKI, EURO- 
KARD KARTICA IN MAGNA KAR
TICA. Eurokard licenco je 
Probanka dobila kot tretja banka v 
Sloveniji in s tem potrdila tudi 
veliko zaupanje, ki ga ima tudi v 
tujini.
Kar kmalu so pri Probanki zaznali, 
da je nujno poseči tudi širše na 
finančni trg. Tako je Probanka 
ustanoviteljica podjetja za promet z 
nepremičninami AREAL, ustano
viteljica in lastnica leasing podjetja 
Probankaleasing, ki je v kratkem 
času postalo po obsegu poslovanja 
eno največjih tovrstnih podjetij v 
Sloveniji, ter Probanka-Družba za 
upravljanje, ki uspešno polni že 
četrti sklad in je solastnica deležev 
že v vrsti pomembnih slovenskih 
podjetij.
Z otvoritvijo novih prostorov v 
Slovenj Gradcu bo Probanka še 
uspešneje delovala tudi na tem 
področju. Tako je želja in potreba 
tako banke kot gospodarstva in 
prebivalstva Koroške in dela Štajer
ske uresničena in podjetjem in pre
bivalstvu je na voljo še ena Ivančna 
storitev ter storitev na področju 
leasinga, prometa z nepremičnina
mi ter privatizaciji. □
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Po Koroški

Ne moremo refi, da na Muti ne deluje turistkno društvo, ki tako ali drugače že leta skrbi za urejenost in 
čistočo kraja. A dlje kot do urejanja zelenic in prirejanja občasnih sejmov niso za širjenja glasu o Muti in za 
predstavitev širši javnosti storili nič.

Podlipje pod Mulo

Tako je turistični razvoj kraja že 
vrsto let na mrtvi točki in se iz nje 
nikakor ne more premakniti. Pa 
hoče iz mrtvila stopiti mladi tu
ristični podmladek na osnovni 
šoli na Muti. Pod prizadevnim 
vodstvom učiteljice zgodovine in 
zemljepisa gospe Olge Golob so 
že v lanskem šolskem letu orga
nizirali turistični krožek.
V prvem letu so sedmo in 
osmošolci spoznavali okolje, v 
katerem živijo. Kot utrinke so 
lovili drobne lepote in zan
imivosti, ki jih obdajajo vse- 
naokoli.
Ker so učenci skupaj s svojo 
mentorico v lanskem letu ogrom
no zvedeli preko pogovorov, 
srečanj z domačini in s pomočjo 
pičle literature o kraju, kjer je nji
hov dom in kjer jim teče mladost, 
so se lahko v letošnjem letu že 
udeležili območnega tekmovanja 
v Rušah, ki ga je pod geslom 
Turizmu pomaga lastna glava za 
letošnje leto razpisala Turistična 
zveza Slovenije. Z odlično 
pripravljenim prikazom Mute in 
z brošuro, ki so jo v ta namen 
izdelali, so v Rušah dosegli tretje 
mesto.

A to jim ni dovolj in niso zaspali 
na lovorikah. V teh dneh šestnaj
st prizadevnih šolarjev skupaj z 
gospo Olgo končuje s sneman

jem in montažo predstavitvene 
video kasete o Muti. Na njej niso 
posnete samo zanimivosti kraja 
in ljudi, ki tod žive in si tako ali 
drugače oblikujejo svoj vsakdan. 
Šestnajstero mladih glav je z 
mentorico vred pokukalo v 
zgodovino kraja in s pomočjo le
te poskušalo razumeti prizade
vanja pridnih in marljivih ljudi, ki 
skozi stoletja ob izkoriščanju nar
avnih danosti zemlje, vode, 
dobrin, ki jim jih daje ta svet 
skozi stoletja, žive v današnji dan 
na Muti, Gortini, v Bistriškem 
jarku, Pernicah, Jerjeju, na 
Primožu.

Ob kaseti, ki ne bo zanimiva samo 
za domačine, marveč bo odlična 
turistična propaganda, mladi tur
istični podmladek v teh dneh 
zaključuje tudi z vodičem po Muti.

Hvalevredno dejanje mladih, ki 
naj ne bi imelo podpore samo 
pri mentorici na šoli in 
posameznih strokovnjakih, ki so 
pomagali ob nastajanju vodiča. 
Vso zahvalo in pomoč bi jim 
morali nuditi tudi starejši 
turistični delavci ter seveda 
občinski svetniki. Tem so mladi 
želeli pokazati, kaj je na Muti 
vredno pokazati svetu in kaj 
moramo pred tujci čimprej skri
ti...

Tudi z njihovo pomočjo lahko 
odpravimo napake in pomanj
kljivosti....kajti: kot že dolgo 
kličemo vsi: S turizmom se da 
tržiti. To vedo tudi na Muti, le da 
za uresničevanje turističnih apeti
tov ne narede skoraj nič... A prvi 
koraki so tu... Naredili so jih naši 
najmlajši.□

TRepnik-Vrhnjak

Že petnajstič so se zbrali godbeniki in pevci iz Mute ter Vuzenice na 
pomladnem koncertu pod kostanji.

Letos je bilo srečanje posebej slovesno, saj je bilo uvod v vrsto 
prazničnih koncertov ob stoti obletnici delovanja Pihalnega orkestra 
Muta.
Na koncertu, na katerem je nastopilo tudi nekaj tujih glasov, saj so 
zapeli pevci mešanega pevskega zbora Schwanberg iz sosednje Avstrije 
ter oktet pevcev, prav tako iz avstrijskega Schwanberga, je pesem 
mogočno zazvenela med hvaležno in navdušeno množico poslušalcev. 
Ob zvokih, ki jih znajo iz glasbil izvabiti godbeniki Pihalnega orkestra 
Muta ter ansambla Diaton iz Mute-Vuzenice in ob že omenjenih gostih 
iz sosednje Avstrije, so zapeli še pevci obrtniškega zbora Zvon, ženski 
pevski zbor iz Radelj, ženska skupina mešanega zbora Muta-Vuzenica, 
mešani pevski zbor Muta-Vuzenica ter moška skupina mešanega zbora 
Muta-Vuzenica. □ T.R. Vrhnjak

Podružnica za Koroško Slovenj Gradec 
Francetova 7, 62380 Sl. Gradec 

tel.: 0602 41-591, 41-813, 41-881, 41-882 
fax: 41-814

mm ZAVAROVANJE BREZ 
DOPLAČILA ZA KRAJO!
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Za mlade

Spet smo na Koroškem imeli naporne vikende. V Eureki so nastopili 

VATROGASCI in napolnili diskoteko. Iz Slovenj Gradca je velika večina 

domov hodila popolnoma mokra, saj je rock club Bosa Dama imel pravi 

"PENA PARTY". V Radljah ob Dravi je gostoval BAJAGA. 17. 6. 1995 pa vas 

v Jolliju pričakuje ALKA VUICA.

Iz Radelj ob Dravi smo dobili 
vročih Discoteke JOLLY.

1. What U gonna do E.T.
2. Od kad te nema ALKAVUICA
3. Vzemi me 4 FUN
4. Living without your love INTERACTIVE
5. Nostra culpa IMPERIO
6. Think of you WHIGFIELD
7. Gema tanzen MO-DO
8.1 wanna be with you FUN FACTORY
9. Dream about you STEVIE B.
10. Have you ever

loved a women BRIAN ADAMS

D.J. GOGY in DJ. JURY sta nam 
napisala lestvico discoteke Eureka.

1. l’ve had the time 
of my life

2. Think of you
3. Memor’es
4. El ritmo rapido
5. Indiana
6. Fred come to bed 
7.1 wanna B with

8. Friends
9. Jaz potrebujem več
10. Wish you were bere

ANDREW SDCTY
WHIGFIELD
NETZWERK
BARABBA
RENOECKSTEIN
E-ROTIC
UFUN
FACTORY
SCOOTER
4 FUN
REDNEX

D.J. Matjaž iz Atlantide se je bolj 
slabo potrudil, pa vendarle, lestvica 
je takšna:

1. Save me
2. Rediemptons
3. Love nations
4. Pijana
5. Quo vadiš

ACTIVATE
PBM
DJ. HOOLIGAN
SANDI
IMPERIO

6. One more dream
7. Sweat dreams
8. Hyper hyper
9. Reka luči ( remix )

SPLASH 
LA BOUCHE 
SCOOTER 
DOMINIK K.

10. Let the dream come true DJ. BOBO

Iz Bose Dame pa so prišle naslednje
pesmi:

1. Can’t stop loving you VANHALEN
2.1 can’t be with you CRANBERRIES
3. Penso pozitivo JOVANOTH
4. Digging the grave FAITH NO MORE
5. Od kad te nema ALKAVUICA
6. Basket case GREEN DAY
7. Poišči me JELEN

/KOCJANČIČ
8. Zelena trava doma mog RIBLJA ČORBA
9. Strong enough SHERYL CROW

10. Sabotage BEASTY BOYS

Pripravila: Nataša Hutinski

10 PREPIH 10
GLASOVNICA

Glasujem za pesem....................................................................................................................

Izvajalec........................................................................................................................................

Ime, priimek in naslov:.............................................................................................................

Glasovnico pošljite na naslov: 
Uredništvo Prepiha, Prežihova 2 4, 

62390 Ravne na Koroškem
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TRIGLAV TENIS '95
Turiška vas, 3. junij 1995,

število udeležencev: 42

Zmagovalci do 45 let: 1. Cie Hajtnik
Zoran Gjurin 

2. Silvo Pritržnik 
Danilo Pudgar

Zmagovalci nad 45 let: 1. Esad Hadžiagič
Milan Senica 

2. Matjaž ZanoSkar 
Peter Pirkmajer

“Topspin” Ota Slemenika, prvega moža koroške enote Triglava, 
v Poslanec Petrovič že šteje .

NADA KLEMENČIČ, generalna direktorua 
Zavarovalnice Triglav:

"Letos smo se odločili, da prvi turnir iz serije Triglav 95 
organiziramo na Koroškem in s tem omogočimo našim 

poslovnim partnerjem, da se srečamo v prijetnem 

vzdušju, v katerem še bolje spoznajo našo zavarovalnico. 

Poslovna enota Zavarovalnice Triglav na Koroškem je 

nova, z manjšim številom ljudi, za katerimi pa stoji celoten 

Triglav. Naša zavarovalnica je organizirana regijsko in 

hkrati vseslovensko, kar zagotavlja strokovno in finančno 

učinkovitost. Za poslovne partnerje je to še posebej 

pomembno.

Turnir Triglava se igra po celi Sloveniji, letošnji finale 

(masters turnir) bo v Portorožu. Akcija je po dosedanjih 

izkušnjah zelo odmevna, z nizkimi organizacijskimi 

stroški. Predvsem je pomembno, da se srečujemo, da 

probleme spoznavamo sproti in jih tako tudi rešujemo. V 
vseh okoljih skušamo upoštevati posebnosti, ki jih ima 

nekaj zagotovo tudi Koroška. Tu mi je všeč predvsem 

pristnost ljudi, ta pri vas na Koroškem še posebej pride do 

izraza, na njej se lahko gradi tudi osebno zaupanje. Na 

zaupanju pa gradi naša zavarovalnica..."
-vik

STOPNICE
Na Ravnah so pred kratkim /.rasle stopnice, ki niso stop
nice, in takoj so sprožile vrsto dilem, ugibanj in nasprotuj 
vanj. Mnogi sprašujejo, kako bo pozimi oziroma, ali Ixxlo 
“stopnice” le še drsališče za mladino s Čečovja proti parku. 
Avtor novosti Miran Igerc brani svoje tlelo, tudi s primerja 
vo nagiba pešpoti na Javornik. Pa nič ne pomaga. Počakati 
lx> treba na zimo, pa bomo videli, kdo ima prav...
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TEK ZNffNIH KOROŠCEV
Slovenj Gradec, 3.6.1995

Dr. Vladimir Topler, podpredsednik DZ, se je dobro 
držal. Tudi župan Dravograda Rado Krpač ni veliko 
zaostajal.

Danilo Vute, direktor Koroškega radia, je zakorakal v 
cilj skupaj z županom Komljancem. Že ve, zakaj...

DISCIPLINA
Kolegi svetniki v svetu občine Ravne-Prevalje so bili vidno presenečeni, ko je 
na predzadnji seji sveta gospod svetnik Luka Kotnik ostal do konca. Kot vedno, 
se mu je mudilo tudi tokrat, a se je po krajši odsotnosti vrnil v dvorano. Šele po 
koncu seje se je kolegom posvetilo, v katerem grmu tiči zajec. Luka je namreč 
pojamral županu: “Nekdo nam mora odkleniti vrata!”
Nekoliko manj je Luka presenetil na zadnji svetniški seji, ko je že drugič zapore
doma ostal do konca. Zadnja točka seje se je namreč glasila: Določitev sejnine 
občinskim svetnikov. Tega pa ne kaže zamuditi, mar ne...

W WgTJWISQQ

zmagoviti zade
tek in jo lepo 
namestil v klub
sko vetrino. "Tu 
bo za večne 
čase" je dejal, "to 
je zlata kopačka.” 
Ali slavni nogo
metni čevelj še 
krasi vetrine klu
ba, nam seveda ni 
znano.

—
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Potovanja

ISLANDIJA
LUNA SEVERNEGA MORJA

Isla ndijo bi na seznamu 
držav, ki jih želim obiskati, 
bržkone uvrstil n 
zadnje mesto. Ker 
pa je bilo prejšnji 
mese« na tem otoku 
v Severnem morju 
svetovno prvenstvo 
rokometašev, je 
dežela ledu in lave 
že videna zadeva.
In zakaj bi bila 
dežela Islandcev v 
takšni nemilosti?
Zaradi oddaljenosti, 
še bolj pa zaradi 
hladnega podnebja, 
zares «udnega po
vršja in draginje.
Toda .že iz gole 
radovednosti je 
treba obiskati tudi 
to deželo, saj resni- 
<no prideš v drugi 
svet.

To spoznaš že takoj po pristanku na 
glavnem letališču Keflavik, ki je še 
bolj mrtvo kot naš Brnik. Od trenut
ka, ko sem stopil na Islandska tla, pa 
do odhoda 14 dni kasneje se nisem 
mo-gel znebiti občutka, da sem “in 
thè middle of nowhere”. Sicer pa 
tujd ob prihodu in pogledu na strn
jeno lavo povsod naokrog brez 
kakršnekoli sledi o rastlinju 
večinoma izdavijo: “Luna”. Boljšo 
prispodobo za islandsko pokrajino 
težko najdeš. Sicer pa so ameriški 
vesoljci, preden so se podali na pre
mierno osvojitev Lune, trenirali in se 
privajali na novo okolje prav na 
Islandiji.

Islandcev pa ta naravni primanj
kljaj ne moti. Ljudje so ponosni na 
svojo domovino, ki je postala 
neodvisna leta 1944, pred tem pa 
je bila danska kolonija. Po njihovi 
razlagi zgodovine pa sta vsaj 
enako, če ne še bolj pomembna

22-11/95

dva dogodka. Že leta 930 naj bi 
na tem daljnem otoku imeli svoj

parlament, kjer so takratni 
velmožje Islandije zasedali enkrat 
na leto. Potomci Vikingov so tudi 
prepričani, da je njihov prednik 
Leufur Eiriksson odkril Ameriko 
že 500 let pred Kolumbom. To pa 
še ni vse. Nekateri celo verjamejo, 
da se je Kolumb šel pozanimat na 
Islandijo, preden se je podal čez 
Lužo.
Bolj kot Amerika pa danes za tur
iste predstavlja novi svet Islandija. 
Najmanj onesnažena dežela v 
Evropi vabi s svojo drastično 
drugačnostjo, ki bolj razvajene 
popotnike že kar odbija.

PRESENE
ČENJA

V mesecu maju se na tem koncu 
sveta nabere noči, ki se ravno ne 
more bahati s pravo temo, za 
kakšne tri ure. Preostali čas je beli 
dan, oba tedna mojega bivanja na

otoku je bilo celo povsem jasno 
in sončno. In privošči si pošteni

spanec, če moreš.

Ne glede na to, da je bila temper
atura zraka čez dan največ 
kakšnih 6 stopinj Celzija, so 
domačini iz omar privlekli polet
no garderobo.
Smrtniki s celine smo preklinjali 
neugoden veter, ki ves čas piha s 
400 kilometrov oddaljene Gren
landije, Islandcem pa smo 
konkurirali z zimskimi oblačili. 
Nejevernih pogledov seveda ni 
manjkalo niti z ene niti z druge 
strani.
Če hočeš biti prav evropsko 
uglajen in vljuden ter domačine 
kličeš z raznimi gospodi, gospo
dičnami in tako naprej, te raje ne 
bodo slišali. Islandci se med sabo 
vsi tikajo, kličejo pa se izključno 
po imenu. Če tega ne veš, lahko 
osebo, ki jo nadleguješ, mirne 
duše imenuješ za prijatelja.

To še posebej velja za gostilniško 
okolje, kjer so Islandci za marsikaj

prikrajšani. Zakaj? Med tednom so 
gostinski lokali odprti do enih 
ponoči in niti minuto dlje. Čeprav 
smo bili v glavnem mestu 
Reykjaviku, po tej uri odprtega 
lokala ni bilo moč najti. Čez 
vikend oblasti dobrodušno 
dovolijo dve uri daljši delovni čas, 
potem pa zagotovo pristanete na 
ulici. Milosti ni, kajti kazni so več 
kot zasoljene.
Sicer je alkohol bogoskrunsko 
drag. Povprečna cena piva v barih 
oz. gostilnah je 10 nemških mark. 
Tudi v posebnih trgovinah za 
alkohol se ti lahko zmeša od cen.

Tako se Islandci, mo
rda prav iz revolta do 
takšne politike, prek 
vikenda dobesedno 
nalivajo z alkoholom, 
tudi s takšnim, ki ga 
“proizvedejo” sami.

Ob petkih in sobotah 
zvečer popustijo vse 
zavore pri starih in 
mladih. Ljudje so 
pripravljeni čakati tudi 
dve uri v vrsti pred 
lokalom, da pridejo 
do svoje pijače. Vstop 
za mlajše od 20 let je 
prepovedan. Kot da bi 
narod želel nadokna
diti zamujeno v 
prejšnjih desetlet
jih.Točenje piva v 
gostinskih lokalih so 
namreč legalizirali 
šele pred šestimi leti.

MARJAN JE V 
OPERI

Na Islandiji že blizu 20 let takšne 
in drugačne štose spoznava in živi 
Mežičan Marjan Žak. Kot šef ose
bja v znani restavraciji in baru 
Opera si je pridobil številna poz
nanstva in ugled. Ne bo narobe, 
če zapišemo, da je eden bolj 
znanih Rejkjavičanov. Če “padete 
z neba” v prestolnico Islandije, ki 
šteje 110 000 prebivalcev, in 
vprašate po Marjanu, vas bodo 
napotili v Opero.

Sicer “tam nekje” na severu živi 
okrog 20 Slovencev, večinoma 
Primorcev. Slovenske rokomeme 
in novinarske ekspedicije so bili 
veseli, na uslugo pa so nam bili 
dan in noč. Praktično vsi načrtuje
jo vrnitev v domovino. Na 
Islandijo so šli v času Jugoslavije, 
na otoku se je dalo zaslužiti
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Potopis

neprimerno več. Danes je 
povprečna plača okrog 2ooo 
nemških mark, cene pa so osu
pljivo višje kot pri nas.

ISLAMSKI
ADUTI

Ko smo po dolgem in počez 
debatirali o deželi in ljudeh, je

In ko po zgoraj prebranem 
zaključiš, da so Islandci ubogi 
izoliran narod, ki nima konkretne

Objemi me nežno - Magnusson, najmočnejši človek na svetu in avtor članka

Marjan svoja spoznanja učinkovi
to skrčil: “Sam sem sprejel, da je 
na Islandiji povsem normalna 
stvar nekaj, kar je pri nas nenor
malno, in obratno. To ne drži za

zveze z ostalim svetom, te pre
senetijo nova dejstva. Islandska 
morska hrana je znana po celem 
svetu, njen delež v izvozu je 60- 
odstoten. Nimajo železnice, zato 
pa imajo višek električne energije,

vse, velja pa za številne pomemb
ne, tudi vsakdanje zadeve.”

In seveda Slovenci ne bi bili 
Slovenci, če ne bi kar med ted
nom elegantno prekoračili obra
tovalnega časa slovite Opere za 
udarniških pet ur. Verjemite, 
veliko si je bilo za povedati.

katero nameravajo izvažati. 
Stavijo na znanje, osredotočajo se 
predvsem na elektroniko, 
računalništvo.
Med Islandci najdeš številne lepo
tice in silake. Miss sveta sta bili 
Homfidur Karlsdottir (1985) in 
Linda Petursdottir (1988). Še več 
naslovov je med mišičastimi gmo
tami. Pokojni Jon Pali Sigmarsson 
je bil štirikrat najmočnejši človek

na svetu (1985,1986, 1988, 1990), 
Magnus Ver Magnusson pa leta 
1991 in lani. Magnusov objem 
sem preizkusil med naključnim 
srečanjem v glavnem rejkjaviškem 
nakupovalnem censtru Kringla, ki 
je, mimogrede, velik za dve 
slovenjgraški Katici.
Drugače vse več pozornosti 
namenjajo turizmu. “Prodajajo” 
slap Gulfoss, ledenike, termalna 
kopališča, svetovno znane gejzir
je, jahanje na islandskih konjih, ki 
so nadvse simpatični: nižje rasti, z 
zelo kosmato grivo, poraščeni pa 
so tudi po kratkih nogah.

Ponašajo se tudi s posebnim 
načinom teka, tako da 
neizkušenega jezdeca sploh ne 
premetava na hrbtu. Na otoku pa 
najdete še druge zanimivosti. 
Obisk Islandije je v prvi vrsti 
draga reč, toda njena nenavad
nost, ki ji v svetu ni para, vleče na 
500 km dolg in 300 km širok otok 
vedno več avantur željnih ljudi. 
Če si videl to pusto deželo, zelena 
Slovenija zraste v tvojih očeh in 
kar naenkrat odmisliš poman
jkljivosti te in one vrste v domovi-

PR0DAJN1 PROGRAM NOTRANJIH VRAT:
GLADKA VRATA
- hrast, mahagoni,
- belo pleskana

VRATA "STIL" in "KLASIK-
- hrast

- z nadsvetlobo ali brez 
• gladki ali stilni
- globine podbojev: 
10,12,15,22 In 28 cm 
-za suho montažo 
vam ponujamo tudi 
slepe podboje

-vratna krila so 
standardnih širin, 

polna ali z izrezom 
za steklo

-vsa notranja vratna 
krila lahko dobite 

tudi v drsni Izvedbi
- furnirana vratna krila 

in podboji so lahko 
v lakirani 

ali lužen! izvedbi

za vse izdelke ponujamo 
UGODNE CENE, OBROČNO 0DPUČEVANJE, 

PREVOZ, SUHO MONTAŽO, GARANCIJO in SERVIS

JELOVICA
lasna industrija, Kidričeva 58, 64220 ŠKOFJA LOKA 

tel.:(064)61-30, faks:634-261

Ravne na Koroškem, Čečovje 5 

© 0602 20175
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MILAN RUTINA 
ALI OD VIZUALNE
GA K LIKOVNEMU

Razstava del slikarja Milana Butine, 
enega tistih slovenskih slikarjev, ki 
so bili prezrti v najbolj odločilnem 
trenutku svoje ustvarjalnosti,ko bi 
lahko oziroma zlahka posegli v 
umetniško podobo svoje dobe, 
razkriva svet večne prisotnosti od 
človeka neodvisnih in skritih 
zakonitosti v naravi.
Slikar, sicer upokojeni univerzitet
ni profesor na ALU v Ljubljani 
(likovna teorija in metodika 1975 - 
1980) in na FNT-Tekstilna tehno
logija: Katedra za modno obliko
vanje (1980 - 1990) opozarja na 
dragoceno izkušnjo t.i. “sinte
tičnega kubizma” kot na (pseudo) 
realistične pejsaže oziroma na 
prehod iz vizualnega k likovnemu. 
Istočasno pa je gornji zaključek 
tudi podnaslov knjižne uspešnosti 
s področja likovne teorije 
“Slikarsko mišljenje”, izdane 
daljnega leta 1984, ki še dandanes 
nastopa kot izredno kurantno 
blago in se je ne (knjige) priporoča 
puščati same na javnih mestih (ima 
izrazito nagnjenost k izginjevanju).

Slikar, ki je po lastnih besedah 
vedno preveč filozofiral in prema
lo slikal, razkriva dvoslojnost 
lastne nravi v skupnem izhodišču 
barvitosti skozi svetlobo tako v 
svojem “kubizmu” kot tudi “realiz
mu”.
Povsod in povprek odkrivamo 
Avtorjev občutek, smisel in veden
je o likovnem prostoru in o vlogi 
svetlobe v barvni pojavnosti tako 
Objekta (slike) kot tudi Subjekta 
(slikarja).
Dualizen je vseskozi prisoten že v 
najzgodnejših delih,datiranih v 
drugi polovici petdesetih, saj je ob 
vsem geometrizmu oblik še zmeraj 
odločilen zaris/kontura objekta, ki 
preprečuje vtopitev oz. potopitev 
le-tega v celovitost in celotnost 
podobe..
Vselej obstaja trdna ločnica med 
Internacionalnim in Lokalnim, 
med spločno veljavnimi zakoni
tostmi Kubizma in njega prepoz
navnimi figurami in avtorjevo

samosvojostjo (avtorstvom) v obli
ki domačijskosti oz.domačih sim
bolov.
Vseskozi se kristalizira Avtorjevo 
poznavanje ne zgolj analitičnih, 
racionalnih vizualij in vizualizacij 
ampak predvsem čutnih in 
psihičnih poznavanj bistev/ 
izvlečkov življenja in življenja 
samega,predvsem pa dvogovora 
“Mislim : Vem”.
Avtor se vseskozi izmika togim

načelom in določilom Stila in 
razmišlja izrazito individualno in v 
svobodnih interpretacijah. 
Zasnovni svet Milana Butine se 
začne in konča z lomom svetlobe 
ob hkrami intimistični atmosferi. 
Novejši pejsaži so nastajali 
neposredno ob motivih v naravi, 
so realistični in skorajda krajevno 
določljivi, a vendar izven časovne 
determinante Modernizma.
Butina protežira mediteranski

pejsaž, ki je bil zaradi svoje izjem
nosti ljub kubistov in s tem tudi 
Njemu v iskanju jasnili barv, ki jih 
ustvarja sonce poleti na samotnih 
morskih nabrežijih, izraža veselje 
tako do sveta Duha kot sveta 
Materije.
Pričujoča razstava slik v galeriji 
“Kolar” v Rotenturnu v Slovenj 
Gradcu navkljub štiridesetletnemu 
razmiku med nastankom prvih slik 
(kubizem) in recentnimi (real
izem) izkazuje isti Zasnovni svet 
umetnika,ki ni zamejen bodisi z 
“Mrtvo naravo” bodisi “Živo nara
vo” oz. svetom, ki ga upodablja, 
ampak z večnimi principi 
Stvarstva; stvarstva zaznave in zaz
navanj.
Zahvala velja Galeristu, ki je 
pričujoča dela Milana Butine 
pripeljal v Našo sredino in srenjo 
ter omogočil zaznati ta večni ogenj 
igre Svetlobe in Linij po več kot 
dveh desetletjih (ali pa celo več) 
odsotnosti od “žive" (vz) posta
vitve v prostoru in času.O

Borut Bončina 
P.S. Prof. Butina je tudi naznanil izid 
ponatisa knjige “Slikarsko mišljen
je”, dopolnjene z avtorjevimi članki 
in razpravami zadnjega desetletja.

NOVA ŠTEVILKA FUŽINARJA
Pred nami je prva številka starega znanca Koroškega fužinarja v 
letošnjem jubilejnem 45. letu izhajanja: v modri barvi, na 48 
straneh, s sedmimi rubrikami, s 14 avtorji in z 17 članki.
Mojca Potočnik je napisala tri: predstavila je nove občine in 
župane v Mežiški dolini, 60-letnega jubilanta, pevca in 
umetniškega vodjo Koroškega okteta Toneta Ivartnika ter knjigo 
Na poteh med gorami, ki jo je napisal Milan Vošank, Brdinjčan, 
zdaj Cerkničan, planinec in likovnik.
Štirje avtorji so za ta Koroški fužinar prispevali zapise ob jubilejih: 
dr. Risto Stojanovič ob 50. obletnici zadnjih bojev II. svetovne 
vojne na Koroškem, Marjan Kolar ob 50. obletnici ravenske gim
nazije, Miroslav Osojnik ob 35-letnici Koroškega okteta in 
Barbara Gašper ob 85-letnici prevaljskega pihalnega orkestra. 
Zvesto še naprej sodeluje s Koroškim fužinarjem Ervin Wlodyga, 
ki tokrat predstavlja društvo Sokol v Guštanju v letih od 1919 do 
1941, prav tako pa so Fužinarjevi redni sodelavci tudi ravenski 
muzealci. Tako Karla Oder v tej številki piše o razvoju slovenske 
etnologije od Štreklja in Murka do sodobnih etnoloških prizade
vanj, Alojz Krivograd pa predstavlja bednikovo knjigo o Mežici.

Rudija Mlinarja smo v Koroškem fužinarju sicer največkrat brali 
kot avtorja literarnih prispevkov, tokrat pa piše o domači obrti na 
Lešah.
Med pisci, ki se redkeje ali sploh prvič pojavljajo v Koroškem 
fužinarju, so v tej majski številki Mojca Prašnički, ki predstavlja 
društvo Zarja, Borut Bončina, ki iz prejšnje številke nadaljuje 
prispevek o zgradbah, Greta Jukič, ki piše o svojem študijskem 
obisku na švicarskih šolah, ter Štefan Keber, ki želi bralce 
navdušiti za potepanje po Korziki, Sardiniji in Siciliji.
Tudi v tej številki je zadnji članek uredničin, in sicer vabi Andreja 
Čibron - Kodrln v Rotovnikovo jamo pri Šoštanju.
Manjka samo še zapis o dodatnem prostovoljnem zdravstvenem 
zavarovanju, pripravil ga je ZZZS, 0E Ravne, in to je vse iz 
letošnje prve številke Koroškega fužinarja.
Fužinar, d.o.o. oz. njegove ustvarjalke, poleg urednice ter no
vinarke in lektorice Mojce Potočnik je to še tehnična urednica 
Jelka Jamšek, so ponovno naredile dobro številko. Vrednost ima 
za danes in jo bo imela za jutri. □

Helena Merkač
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Dazgledi

Piše: Avguštin Raščan 
- župnik v Kotljah

SVETI DUH je kot Očetov dar v 
odrešenjski zgodovini podeljen 
občestvu tistih, ki verujejo v 
Kristusa. Dar Duha moremo 
umevati kot podaljšek Kristusove 
zgodbe in tudi kot trajajoče opo
zorilo na “poslednji čas”, ki se 
razteza med Kristusovim prvim in 
drugim prihodom. Navzočnost 
Duha v svetu ne govori toliko o 
notranjem božjem življenju, 
temveč veliko bolj o “BOGU 
NAVZVEN”, o Svetem Duhu kot 
moči, po kateri poveličani 
Gospod ostaja navzoč sredi 
zgodovine sveta kot počelo nove 
zgodovine in novega sveta.

Celo nauk o Cerkvi ima zato svoje 
izhodišče v nauku o Svetem 
Duhu in njegovih darovih. Ko 
govorimo o Cerkvi, torej imamo v 
mislih zgodovino božjega odnosa 
do ljudi. Ta odnos je navzoč po 
delovanju Svetega Duha, ki 
spreminja obličje zemlje s svojo 
nenehno odprtostjo, neizmerno 
širino in svobodo. Kar Duh ust
varja, je vedno novo, izvirno, svo

SVETI DUH - VSEPRESINJA 
JOČI VETER POMLADI

Naš pesnik čuti binkoštno doga
janje kot eksplozijo neke nove 
“dnigačne”pomladi, ko zapiše:

"O vseprešinjajoči
silni veter pomladi,
vstani, da očistiš zemljo in nebo!

Glej zemlja je gola, 
prevlečena od pustih megla, 
pokrita z velimi, 
odmrlimi stvarmi.

Ti pa nosiš v sebi 
vsepoživljajočo, 
vseprepla vujočo 
silo ognja in voda...

O vseprešinjajoči
silni veter pomladi,
vrzi svoje ognjene jezike nad
nas! ...

O vseobjemajoči, 
ko boš sredi med nami, 
bomo v skupnem zamaknjenju 
vstali novi ljudje....

O silni veter, 
poslan k prereditvi, 
ti nas objemi, 
ti plani nad nas!

Žene in bogovi z vsem, 
kar je, ostarijo, 
samo ti prihajaš 
nov vsako pomlad. ”

(Božo Vodušek, Pomladni veter)

bodno in živo, nepričakovano in 
silno; V NJEM JE POLNOST 
BOŽJE BITI IN BOŽJEGA ŽIVL
JENJA.

Po snovanju Svetega Duha zorijo 
v človekovi notranjosti sadovi 
ljubezni, veselja, miru, potrpljenja, 
čistosti. Sveti Duh je neizprosen 
sovražnik greha, vsakega sužnje- 
vanja, hlapčevanja, klečeplazenja. 
JE SKRITA MOČ ZA TISTO SPRE- 
MENJENJE V NAS, KI JE NAR
AVNANO NA VSTAJENJE TER 
POVELIČANJE ČLOVEKA IN 
VESOLJA.
Pavlov opomin: “Duha ne
ugašajte” (1 Tes 5,19) pred
postavlja, da morejo ljudje Duha 
ugasiti, dušiti njegovo delo in 
vladanje v srcih in svetu, z 
duhovno lenobo, z nizkostjo, s 
srcem, ki je čisto prazno, brez 
ljubezni, topo, in da morejo s tem 
iz sebe narediti votel prostor brez 
Boga.
V Cerkvi Duh ne posvečuje le s 
posebnimi znamenji - zakramenti 
ali službami, marveč “deli sle
hernemu kakor hoče” (1 Kor 
12,11) in daje posameznim 
članom POSEBNE MILOSTI, ki jih 
naredijo sposobne in pripravne, 
da prevzamejo različna dela in 
naloge, koristne za prenovo in 
graditev zgradbe Cerkve.
Kjer deluje Sveti Duh, je mesto za 
OSEBNI POGUM, ki se hoče 
odkrito ukvarjati s sodobnimi 
vprašanji in si tudi naložiti breme, 
ki ga tako soočenje zahteva. Kdor 
noče ugašati Duha, se mora zave

dati, da ga lahko v sebi ugaša 
pravzaprav le on sam, s svojim 
napuhom, ki hoče povsod vse 
najbolje vedeti, s svojim ner
azumevanjem in slepoto srca, s 
svojim pomanjkanjem vsake ust
varjalne domiselnosti...
V proštom Cerkve sta zaradi delo
vanja Duha nujno navzoča TVEG
ANJE in PLURALIZEM, ki 
dopuščata trenje duhov, nalog in 
služb. Niti tveganje niti pluralizem 
nista proti “enemu srcu in enemu 
duhu”, temveč sta posledici mno- 
govrsmosti posebnih darov, ki so 
lastni le vsakemu posameznemu 
verniku in s katerimi more le on 
sam graditi Cerkev. Ta mno
govrstnost darov Svetega Duha 
zahteva od nas RAZUMEVANJE 
DRUGIH, ZAUPANJE VANJE, 
POTRPLJENJE IN STRPNOST.
Z vero v DAROVE Svetega Duha 

priznavamo, da vsa človekova 
spoznanja in hotenja izhajajo iz 
božje ljubezni. Darovi MOD
ROSTI, UMNOSTI in VEDNOSTI 
nam pomagajo natančneje spoz
nati, občudovati in ljubiti Boga in 
njegovo stvarstvo, dar SVETA 
nam pomaga, da se prav 
odločamo in prav svetujemo, dar 
MOČI nam daje moč za premago
vanje težav, dar POBOŽNOSTI 
nam pomaga gojiti zaupanje do 
Boga, dar STRAHU BOŽJEGA 
nam pomaga, da se izogibljemo 
vsega, kar naspromje božji volji.

V MOČI SVETEGA DUHA 
NADALJUJMO JEZUSOVO DELO 
Z BESEDO IN DEJANJI! □

PROIZVAJA IN PRODAJA BETONSKE IZDELKE ZA GRADNJO IN ADAPTACIJO OBJEKTOV IN UREJANJE OKOUA:

ZIDAKI DEBELINE 10,20,30 cm 
<•- CEVI RAZLIČNIH PROFILOV 

POHODNE IN P0V0ZNE 
PLOŠČE
IZOFAS, FASADNO OBLOGO 
KOSIL, MONTAŽNI SILOS 

^ BETONSKE MEŠANICE VSEH VRST

I

> SGP KOGRAD 
DRAVOGRAD

rnllGEM
^ 0602 85 640

DRUGI GRADBENI MATERIAU 
UKRIVUAMO IN POLAGAMO 
BETONSKO ŽELQ0 IN MREŽE 
V GRADBENI OPERATIVI IZVAJAMO 
VISOKE IN NIZKE GRADNJE TER 
ADAPTACIJE

§g (PBUPOBoSišMia® a

11/95-25PREPIH



partnersko podjetje

O proizvodnja montažnih podplatov 

O proizvodnja termoplastičnih granulatov 

O posredovanje v zunanji trgovini

carinska cona Dravograd 

Otiški vrh 25a 

62370 Dravograd 

tei : 0602 45 131 

fax: 0602 41 631

PAR ITALIJA - PAR MOSKVA - PAR MINSK

I

'KjMaiica,

Otti/k (PtA, 25 <t 
62373 ŠcHtjonf 
tel.: 0602 25 620/25 621

Jifc f' . 4 ' S. M

TJtOlSrd - HOH41 fteHud&n 

fnvpuztte i*t finevfaiÀeHC

gorenjese/v/s ^.o.
S 63320 Velenje, Partizanska12 063 853 231, 854 030 1D9 063 852 821

S PARO NAD UMAZANIJO !

......... ............................ r ;̂-

Brez kemičnih ali drugih čistilnih sredstev, 

z varčno porabo vode odstranjuje umazanijo 
z vseh površin, iz skritih kotov in nedostopnih 

mest.

Para je pri 120‘C izredno učinkovita.

S paro pod močnim pritiskom, 
prihranimo pri likanju polovico časa. 
Tudi najobčutljivejše tkanine, 
ob upoštevanju navodil, zlikamo hitro 
in brez bojazni, da bi jih poškodovali.

V stanovanju, kjer ni ostankov kemikalij, je ozračje prijetnejše. To še posebej občutijo ljudje z alergijo in občutljivimi dihalnimi potmi.

ČIŠČENJE BREZ KEMIKALIJ - PRIJAZNO LJUDEM IN OKOLJU
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©EìgScDSfflDSCSI! g’tsSQEBIòiDIj’WB
SLOVENJ GRADEC OD 21.06. DO 25.06. 1995

SREDA, 21.06.1995

1200 Predstavitev Kataloga slovenskih inovacij
1300 Predstavitev programa pomoči mladim inovatorjem in mednarodne organizacije
1500 Predavanje dr.Stanka BLATNIKA o informacijski družbi in predstavitev računalniškega omrežja INTERNET.

ČETRTEK, 22.06.1995

0900 Predstavitev zaključnih nalog VEČERNE ŠOLE PODJETNIŠTVA. - Restavracija BELLEVUE na Legnu.
1400 Razgovor o podjetništvu in njegovem podpornem okolju na Koroškem - Restavracija BELLEVUE na Legnu. 
1600 Zakjuček Večerne šole podjetništva - Restavracija BELLEVUE na Legnu.
1600 POPEK v živo (otroška oddaja KOROŠKEGA RADIA z gosti) - Zabaviščni šotor.

PETEK, 23.06.1995

1030 Sestanek pospeševalcev podjetništva v turizmu Slovenije - Hotel KOMPAS Slovenj Gradec. 
1800 Prestavitev Leposlovne knjige pisatelja Toneta TURIČNIKA - Mladinska knjiga Slovenj Gradec. 
1900 Otvoritev razstave fotografij Staneta JERŠIČA - Galerija likovnih umetnosti Slovenj Gradec. 
21® Razgovor in družabni večer z slikarji amaterji - gostišče Rahtel.
22® ROK VEČER - Zabaviščni šotor.

SOBOTA, 24.06.1995

09® Pričetek slikarske kolonije amaterjev in akademsko izobraženih slikarjev v Slovenj Gradcu. 
10® Otvoritev cvetlične razstave in aražmajev pred Galerijo likovne umetnosti Slovenj Gradec 
16® KARAOKE - TV KOPER - ZABAVIŠČNI ŠOTOR

NEDEUA, 25.06.1995
===========================================================================================

09® Koncert godbe na pihala iz Avstrije - pred Galerijo 
10® Svečana seja Mestnega sveta Slovenj Gradec - Galerija.
11® Koncert godbe na pihala iz AVSTRIJE. - Arena za II. osnovno šolo.
11“ Podelitev ocen o perspektivnosti inovacij po mednarodnih kriterijih 
12® Posvet o inovacijski dejavnosti na KOROŠKEM 
17® Srečanje Koroških harmonikarjev - Zabaviščni šotor

DRŽAVNO PRVENSTVO V JADRALNEM LETENJU 
se bo odvijalo cel čas sejma PREZENTA "95" s svojim tekmovalnim programom!
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Podlistek

MARCA PRVI 
GLASOVI O 
PLEBISCITU

75 LET KOROŠKEGA PLEBISCITA (11)

Piše: MIRO PETEK

od Železne Kaple ne doseže 
grebena Karavank. Italijanska de
legacija pa je bila mnenja, da je 
Maribor, katerega nemško naravo 
priznava, odvisen od avstrrijskega 
gospodarskega sistema in da se 
ne da ločiti od njega, ne da bi se 
razdrlo gospodarsko življenje 
pokrajine in ne da bi se spravil 
mir v nevarnost. Italijanska dele
gacija je zaradi tega proti pred
logu ostalih sil.

Za Celovško kotlino so ameriški, 
britanski in francoski delegati 
gotovili, da ima mešano prebival
stvo z znatnim slovenskim

Delo teritorialne komisi
je je potekalo dalje, 
avstrijska in jugoslovan
ska stran pa sta na 
komisijo naslovili več 
memorandumov.
Rybarev memorandum 
“Koroški Slovenci” je bil 
izdelan 10. marca in v 
njem avtor dokazuje 
zgodovinske in kul
turne individualnosti 
slovenske skupnosti v 
tej deželi, ki jim tudi 
močna germanizacija ni 
bila kos. Dva dni za tem 
je Žolger izdal nov 
memorandum (sodelo
vala sta tudi Kovačič in 
Brezigar), kjer analizira
jo, da živi severno od Drave 170 
tisoč Slovencev oziroma 328.191 
Slovencev in Hrvatov, ki bi ob 
predlogu meje po Dravi ostali 
pod tujo oblastjo, poleg tega pa 
sta oba bregova gospodarska 
celota.

NESOGLASJE 
ZARADI MEJE

Teritorialna komisija je delo 
nadaljevala 11. marca 1919. Na tej 
seji je Le Rond poročal, da je 
predlog o meji na Karavankah 
soglasen - za Mežiško dolino so 
Francozi in Angleži predlagali 
dodelitev Jugoslaviji, Italijani in 
Američani bi jo rajši dodelili 
Avstriji, oboji pa so se pri tem 
sklicevali na gospodarsko enot
nost Celovške kodine. Britanci in 
Francozi pa so postavili tudi 
vprašanje, ali je v Celovški kotlini 
pamemo določiti mejo tako, da se 
prebivalci severno od Karavank 
prepustijo Avstriji in so predlagali 
preiskavo med prebivalci, kajti

Razglednica Celovca iz časov pred plebiscitom

od jugoslovansko-madžarsko- 
avstrijske tromeje ob Muri - po 
reki Muri proti zahodu do okoli 
sedem kilometrov zahodno od 
Cmureka - proti jugu vzdolž 
grebena Slovenskih goric - po 
upravni meji do Jarčevega kota - 
po grebenu in prek doline 
Bistrice na Košenjak - prek Drave 
pod izlivom Labošnice in vzhod
no od Pliberka na Karavanke - po 
razvodju med Savo in Dravo do 
Ljubelja. Celovško kodino pa so 
omejili takole: na jugu s
Karavnakami, na vzhodu z nave
deno črto do Košenjaka, od tod 
do Golice, na severu s črto Golica 

- Svinška planina - nad 
Althofnom - greben pri 
Weitensfeldu - dolina pri 
Feldkirchnu - greben 
vzhodno od Paterniona. 
Odločitev o pripadnosti 
Celovške kotline k 
Jugoslaviji ali Avstriji pa je 
bila prepuščena šele 
preiskavi na terenu. 
Vendar pa so bile že te 
meje zarisane tako, da je 
bilo izključeno, da bi v tej 
preiskavi Jugoslavija lahko 
dobila večino. Ta sklep je 
pomenil omejitev Jugo
slavije na Karavanke, od 
vse Koroške bi Jugoslavija 
dobila le Mežiško dolino 
in občino Jezersko.

pogrešali so zanesljivo raziskavo 
o njihovih željah. Temu so se 
Italijani uprli, češ da to presega 
pravice teritorialne komisije.

Za vprašanje severnih slovenskih 
meja je bila ustanovljena tudi 
posebna podkomisija, sicer pa je 
teritorialna komisija 6. aprila že 
izdala končno poročilo in postavi
la predlog razmejitve med 
Jugoslavijo in Avstrijo.

“Za mariborsko področje so 
ameriška, britanska in francoska 
delegacija ugotovile, da ima 
podeželje pretežno slovensko 
prebivalstvo, ki je kljub 
vsenemški asimilacijski politiki 
avstrijske uprave ohranilo svojo 
narodno zavest in da je to 
področje kljub nasprotnim 
težnjam uprave v ozkih gospo
darskih stikih s spodnjo Dravsko 
dolino in z ozemljem južno od 
reke. Zato so predlagale mejno 
črto po hribih severno od Drave, 
tako da ostane Maribor pri 
Jugoslaviji, nato se obme k izlivu 
Labošnice v Dravo in teče proti 
jugozahodu, dokler jugovzhodno

deležem, zlasti vzhodno od 
Celovca. Kotlina je gospodarsko 
enotna, ločena od juga s 
Karavankami. Njeni gospodarski 
interesi so ožje povezani s severn
imi kakor z južnimi pokrajinami. 
Inforamcije, ki so na voljo, se ne 
zde zadostne, da bi z gotovostjo 
spoznali narodnostne cilje prebi
valstva tega ozemlja. Komisija je 
predlagala, naj sledi meja med 
Jugoslavijo in Avstrijo po grebenu 
Karavank od Železne Kapale do 
Ljubelja. Hrvati predlagajo, da bi 
se izvedla krajevna preiskava ali 
konsultacija (pod pogoji, 
določenimi od zavezniških sil), s 
katero bi se dala prebivalcem 
Celovške kotline priložnost, da bi 
se izrekli proti vključitvi v Avstrijo 
in zahtevali združitev z 
Jugoslavijo. Vso Celovško kotlino 
štejejo za geografsko enoto, zato 
bi se morala ta preiskava izvršiti v 
vsej kotlini.” (Bogo Grafenauer, 
Koroški plebiscit, Slovenska mati
ca, 1970, str. 333).

Komisija je ob tem izdelala tudi že 
predlog za pogodbo: za mari
borsko področje bi meja potekala

GLASOVI O 
PLEBISCITU

Jugoslovanska delegacija je že 
sredi marca po zaupnih virih 
zvedela, da na Koroškem grozi 
plebiscit. Koroško vprašanje od 
marca do maja ni bilo na 
dnevnem redu komisije, v tem 
času pa so na Koroškem potekali 
vojaški boji. V začetku maja je o 
jugoslovansko-avstrijski meji 
razpravljal svet zunanjih ministrov 
in tu so se Italijani ponovno 
izkazali kot ostri nasprotniki 
Jugoslovanov; zahtevali so 
namreč, da Maribor spada pod 
Avstrijo, prav tako naj bi bila 
železnica Celovec-Jesenice-Trst 
izven jugoslovanskega ozemlja. 
Svet zunanjih ministrov je ta pred
log posredoval v obravnavo teri
torialni komisiji. V njej pa je itali
janski predlog doživel ostro kritko 
drugih delegacij, saj je komisija 
ugotovila, da gre pri tem za okoli 
50 tisoč Slovencev.

(se nadaljuje)
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Osebni računalnik 486 DX2 / 80 Mhz
- 4 MB pomnilnik
- 540 MB trdi disk
- 3,5" disketna enota
- VESA E-IDE krmilnik
- 2 x ser., 1 x par., 1 x game priključek
- barvni monitor
- ohišje mini tower
- tipkovnica SLO * „ *
- miška s podlago GRATIS Možnost Ogleda

Cena je brez P.D. in testiranje v KOPI
RSO + varn. A-testi! - dobava takoj!
Slovenska navodila za uporabo!
Garancija: 18 mesecev

XDF&
RAČUNALNIŠKI INŽENIRING SLOVENJ

GRADEC
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GVIDO LUŽNIK - LUKA
Najprej se je navduSeval za nogomet, nato pa je Gvido Lužnik, med 
športnimi prijatelji bolj znan kot Luka, kmalu spoznal čar igre pod 
koši. V 6. razredu osnovne šole na Prevaljah ga je s košarkarsko igro 
seznanil učitelj telesne vzgoje Jure Smko. Tako se je začela njegova 
kariera športnika - košarkarja in pozneje trenerja. Leta 1972 je s 
šolsko ekipo že nastopal na republiškem prvenstvu, kjer so se prebili

do polfinala, s komaj 14-timi 
leti pa je mladi Gvido že 
pričel vaditi pri takratnemu 
klubu na Prevaljah, ki je 
deloval pod okriljem TVD 
Partizana. Njegov prvi trener 
v klubu je bil Alojz Žagar, 
zobotehnik na Ravnah, ki 
pa se je kasneje preselil na 
Gorenjsko.
Nedolgo zatem je Gvido 
opravil trenerski izpit in pre
vzel vadbo mlajših kategorij 
na prevaljski osnovni šoli ter 
v klubu. Vmes je od leta 
1977 do 1981 igral za KK 
Dravograd, potem pa pre
sedlal k občinskemu košar
kaškemu klubu Koroški, ki 
je v letu 1981 nastal po 

združitvi klubov na Prevaljah in v Črni. Seveda je poleg igranja v 
članski ekipi, v kateri je hkrati še trener in kapetan moštva, vsa leta 
do danes treniral tudi mlajše generacije.

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE
V klubu so poleg članske ekipe, ki tačas nastopa v slovenski D ligi - 
vzhod, še mladinska, kadetska in dve pionirski ekipi, vse pa tekmu
jejo v raznih ligah. Okoli 120 igralcev imajo v klubu, to pa bržkone ni 
malo. Vse do leta 1993 je bil “Luka” zaposlen v železarni Ravne, v 
družbi Stroji, nato pa se je odločil za pot samostojnega podjetnika 
trenerske in organizacijske storitve s področja košarke. Torej, s špor
tom se je pričel ukvarjati profesionalno in je vodja krožkov na šolah v 
Mežiški dolini. Lužnik pravi, da zanimanje za košarko v koroški regiji 
močno raste, zato bodo v mesecu juliju organizirali v Črni prvi 
košarkarski tabor na Koroškem, ki bo potekal v štirih izmenah.
Od naraščajnikov v klubu veliko obetajo predvsem kadeti in mladin
ci, generacija 1978 - 80, saj je že sedaj med njimi kar nekaj fantov, ki 
merijo v višino preko 200 cm. So nasploh ena najvišjih ekip v tej kat
egoriji v Sloveniji. “Luka” seveda ni dvometraš, v višino meri za 
košarkarja skromnih 180 cm, kar pa pred leti, ko je začel igrati, ni 
bilo tako pomembno. Danes igra v ekipi Koroške beka - organizator
ja igre, toda kljub “nizki” rasti je še vedno strah in trepet za obrambe 
nasprotnikov. Je vselej najboljši strelec ekipe, njegova specialnost pa 
so trojke, meti iza črte. Na tekmi doseže poprečno po 5 trojk.
Gvido Lužnik - Luka se je rodil 27. 6. 1957, stanuje pa na Prevaljah, 
Trg 41.

Ivo Mlakar

% ... J»

mm m §§ mmm imsjižmo §® m, rag
Sleherni dan, skoraj ob vsakem «asu in vremenu lahko srecamo v Mislinji in njeni 
okolici znanega tekača, 32 letnega MILANA ZUPANCA, iz Mislinje. Ni je poti, ki je 
Milan ne bi pretekel ali pa prekolesaril. Marsikdo bi dejal, da je po svoje posebnež, 
kajti vedno je sam in na njegovih treningih ga spremlja le štoparica in kronometer.

Po svoje pa je bil zanimiv bežen 
klepet z njim. Milan namreč že od 
malega teče, znan je po svoji 
vztrajnosti in izredni kondicijski 
pripravljenosti. Začel je takorekoč 
s tradicionalnimi teki “KAVELJ
CEM IN KORENINO”, bilo je leta 
1990, ko je bil brez zaposlitve. In 
takšen športni izziv mu je bil 
takrat v uteho, z njim pa je pre
brodil tudi notranjo krizo. Postal 
je vsestransko aktiven, na kolesu, 
pa na smučeh ter pri planinarjen
ju. In tako tudi prvi rezultati niso 
izostali. Že leta 1991 je postal 
“vice prvak” na teku Treh src v 
Radencih.
To je bil njegov prvi daljši mara
ton, že naslednje leto pa je 
dosegel drugo mesto v državi. V 
letu 1993 je bil udeleženec mara
tonskega pohoda Celje-Logarska

Milan (na levi) je v teku “Treh src" v Radencih postal absolutni driavni prvak v
maratonu (42 km)

Sleherna mu pomeni izjemno 
veliko, prav tako kot obrazi nje
govih sotekmovalcev. Še nekaj je 
zanimivo pri njem: kljub temu, da 
je sicer član atletske sekcije 
Gorenja, nosi sam precej stroškov 
za številna tekmovanja, ki prav 
gotovo niso majhni.
Veliko nastopa tudi v tujini in je 
obredel domala vso evropo. V 
lanskem letu je bil najbolje 
uvrščen Slovenec na znanem 
Dunajskem maratonu 42 km. 
Istega leta se je v Švicarskem 
Bielu od 6000 tekmovalcev uvrstil 
na odlično 45- mesto. Tek je bil 
dolg 100 km.
Marsikaj bi še lahko napisali o 
Milanu. Športnih uspehov mu 
najbrž ne bo zmanjkalo še prav 
kmalu, tudi zaradi tega, ker je na 
zadnjem letošnjem teku “Treh src” 
postal državni prvak v 42 km 
maratonu. Ko boste prebirali tele 
vrstice v Prepihu, lx> Milan že spet 
v tujini. 9. junija bo namreč v 
Švicarskem Bielu spet 100 km 
ultra maraton in tam bo dokazo
val svoje tekaške spremosti in last
nosti. Mi mu ravno zaradi njegove 
skromnosti ter zagnanosti še kako 
privoščimo dobro uvrstitev, 
takšno pač, da bomo lahko o njej 
še kaj zapisali.□ Silvo Jaš
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Piše: Ivo Mlakar

DVOJKA LASNIK 
- MLAKAR ŠESTA
Na kegljiščih v Slovenj Gradcu in v 
Mariboru je bil finalni nastop 
maških dvojic za državno prveast- 
vo. Med 24-timi najboljšimi 
kegljaškimi dvojicami Slovenije sta 
naslov državnega prvaka že četrtič 
zapored osvojila tekmovalca 
Konstruktorja iz Maribora Hary 
Steržaj in Franc Kirbiš. Imeniten 
uspeh sta dosegla kegljača Fužinar- 
ja Jože Lasnik in Ivo Mlakar, ki sta 
osvojila 6. mesto, druga dvojica iz 
ravenskega kluba Rajko Podojster- 
šek in Alojz Strašek, pa je pristala na 
prav tako zelo solidnem 12. mesni. 
Državno prvenstvo Slovenije za 
ženske dvojice je bilo na kegljišču 
Golovca v Celju. Prvo mesto sta 
osvojili kegljavki Miroteksa Celja 
Biserka Petak in Mira Grobelnik, 
zelo dobro 8. mesto je pripadlo 
dvojici Korotana Prevalje Majdi 
Verbole in Ivanki Sabljat slaltše pa 
sta se uvrstili Slovenjgradčanki 
Pavla Garb in Darinka Verhovnik, 
ki sta pristali na 19. mesni.

ATLETI KAK 
RAVNE USPEŠNI 
V NOVEM MESTU
Mednarodni miting v Novem 
mestu, ki je sočasno štel tudi kot 
kvalifikacije članov in članic za 
Atletski pokal Slovenije, je bil 
letos izjemno kakovostno 
zastopan. Zbralo se je kar 350 
atletov in atletinj iz 11 držav, med 
njimi so lepe uvrstitve dosegli 
tudi tekmovalci Koroškega 
atletskega kluba z Raven. V teku 
na 400 m je bil 3. Luka Leitinger, 
4. Marko Kobovc in 6. Uroš 
Verhovnik. V teku na 1500 m je 
prav tako odlično tekel Janez 
Štern in v konkurenci atletov iz 
Kenije, Maroka, Nigerije, Hrvaške 
in Slovenije osvojil 5. mesto. Pri 
članicah je bila Mojca Leitinger 
šesta v teku na 1500 m.

ZMfSGff KEGLJA
ČEV FUŽI MARJA 
V ŠOŠTANJU
Ob 30 - letnici kegljaškega kluba 
v Šoštanju so tamkajšnji športni 
delavci uspešno izpeljali tudi 
tradicionalni memorialni turnir v 
borbenih igrah v spomin na 
Roberta Zakeljška - Zakija, dol
goletnega člana tega kluba. Prvo 
mesto so z veliko prednostjo 
osvojili ravenski kegljači, drugi so 
bili gostitelji turnirja Šoštanjčani, 
tretji pa kegljači Ljubnega ob 
Savinji.

MED KADETI 
ČEPELNIK IN 
FRASOVA
Na letošnjem Sprinterskem (5o m) 
državnem prvenstvu v plavanju v 
Kamniku sta Fužinarjeva tekmoval
ca Matjaž Čepelnik In Špela Fras 
osvojila po eno prvo in eno dmgo 
mesto v kategoriji kadetov in kadet
inj. Čepelnik je nastopil tudi v 
velikem finalu med člani in v 
prsnem slogu osvojil absolutno 4. 
mesto. Med deklicami se je izkazala 
tudi Tanja Kumprej, ki si je 
priplavala eno prvo in eno tretje 
mesto.
Druga skupina mladih plavalcev in 
plavalk Fužinarja je Iste dni, 27. in 
28. maja, nastopila na mitingu v 
Nagykanizsi na Madžarskem. Med 
letniki 1982 in mlajšimi sta se v hrbt
nem slogu uvrstila Jernej Gigeri ret 
2. in Adam Pečnik na 4. mesto. 
Štafeta fantov Fužinarja v postavi 
Gigeri, Pečnik, Guzej in Praznik je 
bila tretja v disciplini 100 m mešano 
in četrta na 100 m prosto.

ŠTERN
NEPREMAGLIJV 
MED SREDNJE- 
PROGAŠI
Atleti KAK Ravne so nastopili na 
tradicionalnem mitingu v Grazu v 
Avstriji, kjer se je v močni mednaro 
dni konkurenci izkazal predvsem 
Janez Štern z zmago med člani v 
teku na 1500 m. Veronika Zupanc je 
bila druga v teku na 3000 m, Luka 
Leitinger pa četrti na 400 m.
Ob koncu preteklega meseca so 
atleti in atletinje ravenskega kluba 
nastopili na kvalifikacijah za atletski 
pokal Slovenije v Celju. V kon
kurenci članov in članic so varovan
ci trenerja Zdravka Kotnika dosegli 
nekaj imenitnih uvrstitev. Predvsem

velja to za disciplino 800 m, ki je 
bila domena tekmovalcev raven
skega kluba, saj se je v deseterico 
uvrstilo kar šest atletov KAK Ravne. 
Prepričljivo je zmagal Janez Štern z 
letošnjim najboljšim rezultatom v 
Sloveniji -1:52,59. Drugi je bil Uroš 
Verhovnik, tretji Luka Leitinger, peti 
Gorazd Podržavnik, šesti Marko 
Kobovc in sedmi Rol li Brezovnik.
V teku na 200 m je bil pri fantih 
Andrej Kos šesti, pri dekletih pa 
Lucija Šegel osma in pionirka Mojca 
Vavče deveta. V teku na 800 m pri 
članicah je Mojca Leitinger osvojila 
4. mesto in pri tem izboljšala svoj 
osebni rekord, še pionirka Metod;» 
Videtič pa se je uvrstila na 8. mesto. 
In še tek članic na 3000 m - tretja je 
bila Veronika Zupanc.

INVALIDI ZA
DRŽAVNE
NASLOVE
Na Ravnah je v organizaciji 
Invalidskega športnega društva 
Samorastnik potekalo državno 
prvenstvo invalidov v kegljanju. 
Med okoli loo tekmovalci in tek
movalkami tokrat Korošci nismo 
bili deležni kakšnega naslova 
državnega prvaka, ša najbolje se je 
uvrstil član IŠD Samorastnika Albin 
Kapel, ki je bil drugi v kategoriji 
splošne poškodte (E5), četrti pa je 
bil Franc Medvoz. V kategoriji 
splošnih poškodb (E4) je bil Peter 
Ozmec tretji. Omeniti velja tudi 
nastop paraplegikov, kjer se je v 
skupini veteranov Mežičan Roman 
Jurhar uvrstil na 3- mesto. Največ 
prvih mest so na letošnjem 
državnem prvenstvu osvojili invalidi 
iz Maribora, Murske Sobote, Kopra, 
Škofje Loke, Slovenske Bistrice, 
Kranja in Ljubljane.

OSMIČ
NOGOMETAŠI
POLENE
Po 22. kolih so v občini Ravne - 
Prevalje končali občinsko ligo v 
malem nogometu, v kateri je v 
sezoni 1994/95 nastopalo 12 ekip. 
Osmič zapored so naslov prvaka 
osvojili igralci Kluba malega 
nogometa iz Polene, druga je bila 
ekipa Diareje iz Prevalj, tretji Haloni 
Kotlje, četrti Diskont Žagar in peti 
Bistro Kalibra. Skupno so na 
različnih igriščih v občini odigrali 
kar 132 tekem, tekmovanje pa je 
vodila Športna zveza Ravne. 
Zmagovalna ekipa KMN'Polene je 
večino tekem nastopala v sestavu: 
Alojz Mencinger, Gvido Garbus, 
Boris in Stane Trdina, Bojan Iršič, 
Jure Kumer, Marjan Šumnik in Iztok 
Mlinar.

DVA NASLOVA
KOROŠKIM
ŠOLARJEM
V Bohinjski Bistrici je bilo državno 
prvenstvo za šolarje do 14 let v 
tradicionalnem karateju. Med okoli 
100 tekmovalci iz vse Slovenije, ki 
so nastopali v disciplini KATA 
posamezno, so Koroško predstav
ljali mladi karateisti iz raveaskih šol.
V skupini malčkov je bil četrti Miha 
Rožen. Med mlajšimi šolarji je bil 
Mitja Topalovič drugi, med 
starejšimi šolarji pa si je naslov 
državnega prvaka priboril Milenko 
Cvijetinovič. Tretji je bil v tej kate
goriji Jani Krebs in četrti Lovro 
Hovnik. V ekipnem delu tek
movanja, torej v disciplini KATA 
sinhronizirano, so naslov državnega 
prvaka osvojili Ravenčani Cvije
tinovič, Krete in Hovnik.O

V Slovenj Gradcu so s pomočjo mestne občine in v organizaciji Športne zveze in atletskega 
kluba že dvanajstič pripravili metnorialne teke Janka Gregoriča. Nastopilo je okoli 150 
tekmovalcev in tekmovalk vseh starosti, osrednjo preizkušnjo, mali maraton na 21,5 km dolgi 
progi, pa sta med 55 udeleženci dobila Tomaž Robač s Prevalj in Slavica Poznič iz 
Velenja. Zelo dobre uvrstitve so dosegli tudi tekači in tekačice iz koroške regije. Tako je v kate
goriji do 35 let, kjer je zmagal Robač, drugo mesto pripadlo državnemu prvaku v maratonu 
Milanu Zupancu iz Mislinje, tretji pa je bil Pori iz Prevalj. Med veterani nad 45 let je bil drugi 
Ravenčan Mirko Krančan, peti Franc Naveršnik iz Dravograda, sedmi Branko Andrejc iz 
Slovenj Gradca, osmi Jože Ulcej iz Mežice in deveti Maks Sirk iz Raven. Med tekačicami do 35 
let je bila druga Slovenjgradčani« Barbara Rigelnik. V kategoiji veterank od 35 do 45 let sta 
tretji mesti osvojili Milena Kušej in Dragica Andrejc, obe Dolga pot Dravograd. Med veter
ankami nad 45 let je slavila Kazimira Lužnik iz Slovenj Gradca pred Dragico Gornjec iz 
Dravograda.
V teku mlajših kategorij so med osnovnošolci zmagali: Lidija Tamše iz Šmartnega, Sandi
Gaube in Saša Koželj iz Slovenj Gradca ter Zoran Planinšec iz Mislinje. Med mlajšimi mladinci 
je 1. mesto osvojil Bojan Krznar s Prevalj. V teku znanih Korošcev na 2000 m dolgi progi je bil 
najhitrejši Bojan Pogorevc, direktor Tovarne ivernih plošča -im
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Vaš Prepih

ALI SE SVETNIKI ZAVEDAJO, O ČEM ODLOČAJO?

PREMALO SPOŠTOVAN 
BISER KOROŠKE

Vse do Maribora ni 
knjižnice, ki bi premogla 
tolikšno bogastvo ali 
dosegla tolikšen razvoj 
kot Osrednja koroška 
knjižnica dr. Franca Suš
nika. Bodo občinski svetni
ki to dejstvo zanemarili?

Ob gimnaziji je Koroška osrednja 
knjižnica dr. Franca Sušnika 
druga kulturna dragotina na 
Ravnah.

Leta 1949 (3.3.1949) je Okrajni 
ljudski odbor Dravograd potrdil 
odlok o njeni ustanovitvi.Tako se 
je dijakom in profesorjem v 
ravenskem gradu pridružila še 
študijska knjižnica.

“Bila je aurea prima... navdušenja 
in poleta”, dijaki v učilnicah so 
bili varuhi njenih prvih 700 knjig, 
in “ bolj skrbnih varuhov knjigam 
ni bilo”.

(dr. F. Sušnik)

Danes, skoraj petdeset let kasne
je: 227.022 enot gradiva (213.000 
knjig, 13.922 enot neknjižnega 
gradiva itd.). Knjižnica spada med 
največje v Sloveniji oz. med 
knjižnice II. skupine, ki so že od 
leta 1991 računalniško oprem
ljene in gradijo lastne baze 
podatkov (trenutno je v bazi 
Koroške osrednje knjižnice 
30.000 zapisov). Poleg MVAX 
3100, terminalov, tiskalnikov, ter
minalskega strežnika, modemov 
in ostale periferne opreme je 
knjižnica pravkar nabavila 
sinhroni priključek za vključitev v 
ARNES/INTERNET (servisi 
Interneta pa so ji bili na voljo že 
celo lansko leto), svoje podatke 
pa daje na voljo tudi združenju 
splošnoizobraževalnih knjižnic 
dežel ALPE-JADRAN.

Koroška osrednja knjižnica ni 
samo temeljni del komunikacijske

infrastrukture v Mežiški dolini, 
ampak tudi informacijski servis, 
vsak delavnik odprta skoraj 12 ur.

Ali naši občani vedo, da smo v 
lanskem letu.

- izposodili 170.834 izvodov 
gradiva
opravili 3200 računalniških 
poizvedb preko sistema 
COBISS/OPAC 
dali uporabnikom knjižnice 
11.215 informacij

- pripravili oz. izvedli 134 
različnih prireditev za odrasle 
in mladino?

Ali vedo:
- da je knjižnico obiskalo 

82.739 bralcev
- da so si našo knjižnico 

ogledali gostje iz ZDA,
Avstrije, Slovaške, in seveda 
iz mnogih slovenskih krajev

- da hkrati predstavimo tudi 
širšo kultumo-zgtxlovinsko 
podobo podobo cele 
Koroške?

Naš največji uspeh in ponos je 
domoznanska zbirka, ki šteje 
preko 6.600 enot. Lani smo zbirko 
preselili v nekdanje prostore glas
bene šole in jih usposobili za 
hranjenje, obdelavo in prezentaci- 
jo domoznanskega gradiva, 
nakupili nove police , napeljali 
računalniško instalacijo in začeli z 
računalniško obdelavo lokalne 
bibliografske baze.Vnesenih je že 
2000 člankov za Koroško, tudi 
zamejsko.

Domoznanska zbirka je naše 
bogastvo: tu so diplomska dela, 
magistrske naloge in doktorske 
disertacije skoraj vseh naših 
najpomembnejših strokovnjakov, 
tu so strokovna in leposlovna 
dela avtorjev domačinov.
Dragocenosti knjižnice, rokopisi: 
menda ga ni, ki bi ne vedel, da 
hranimo 411 let staro

Dalmatinovo Biblio, Drabo- 
snjakov rokopis, pa Jarnika, 
Špica rja, Meška in seveda Prežiha. 
1257 rokopisov. Iz Celovca, 
Gorice, Ljubljane in od drugod 
želijo informacije o njih.

Littera scripta manet. Pisana bese
da ostane.

Knjižnica je lani tudi dobro sode
lovala z drugimi ustanovami v 
regiji, zlasti z Gimnazijo Ravne, 
Koroškim muzejem, Koroškim 
pokrajinskim muzejem v Slovenj 
Gradcu, z osnovnimi šolami, vrtci 
in s Centrom za socialno delo 
Ravne. Slovenjgraški knjižnici 
smo posodili gradivo za razstavo 
ob 120-letnici rojstva Ksaverja 
Meška, v jeseni pa smo dosti 
obširnejšo razstavo pripravili še v 
lastnih prostorih. Ponovno 
vzpostavljamo tesnejše stike s 
Slovenskim znanstvenim inštitu
tom in Šudijsko knjižnico v 
Celovcu - predvsem na področju 
domoznanskih informacij.

Te knjižnice spadajo v knjižnice 
od III.-V. skupine in se bodo šele 
vključile v sistem COBISS(t.j. 
računalniško povezovale z drugi
mi knjižnicami). Nobena od teh 
tudi nima rokopisov oz. domoz
nanske zbirke za Koroško.

Nekatere naše zunanje enote 
(Prevalje, Mežica, Čma , PKLS) se 
po številu knjig že približujejo 
npr. Radljam ali Slovenj Gradcu, 
zato načrtujemo računalniško 
izposojo tudi v teh enotah.
“Ob gimnaziji je Študijska 
knjižnica v ravenskem gradu

druga kulturna dragotina, železar 
in rudar jo živita in je pričevanje 
dano o kulturni volji tega kraja in 
Koroške krajine.” (.dr.F.Sušnik)
Je res? Ob tem, kar se je dogajalo 
pri sprejemanju letošnjega 
proračuna in deleža, ki ga bodo 
dobile kulturne ustanove, se 
lahko samo zgrozimo.

Kdo so naši občinski svetniki? 
Samo oblastniki?
Kar nekaj jih je med njimi- otrok 
knapov, fužinarjev, gozdarjev in 
kmetov, ki so postali intelektualci. 
Ravenska gimnazija in Študijska 
knjižnica sta jim odprli pot do izo
brazbe.

Dve “regijski “ ustanovi premore
jo Ravne, gimnazijo in knjižnico. 
Smo volili naše svetnike (tudi) 
zato, da bi lahko ti dve ustanovi 
še bolj zaživeli ali zato, da bodo 
edinima kulturnima ustanovama 
krnili sredstva, ki jim po 
(strokovnih) merilih ministrstva 
gredo? Če bi spremljali ustanavl
janje mreže šol in mreže knjižnic,

bi ugotovili, da se medsebojno 
pogojujeta. Zato:

“V treh mladinskih delovnih 
brigadah 1948 1949 1950 so dijaki 
gradili temelje tej svoji gimnaziji, “ 
je vklesano v granit.

Nekateri ji jih danes rušijo.

Predvsem rušijo možnost izo
braževanja in temelje za kulturna 
in umetniška prizadevanja svojih 
otrok.
Ali se zavedajo, o čem odločajo?0 

Majda Kotnik - Verčko

Nekaj primerjave z ostalimi knjižnicami na Koroškem:

Dravograd: 13.038 enot gradiva izposoja: 27322 enot

Radlje: 35.640 enot gradiva izposoja: 39.707 enot

Slovenj Gradec: 4058 enot gradiva izposoja: 88.098 enot

___✓
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Pisma, odmevi

K@tS©i(Kft

-sassi)

Zadnja leta novinarji in drugi v javnih nastopih 
zelo različno opredeljujejo, katere občine in 
kraji spadajo v Koroško regijo, kot radi rečejo 
In kje je njen center. Zato naj ta zapis pomaga 
vsem, ki tako radi sortirajo kraje in ljudi.

V davni preteklosti je bila reka Drava meja 
med Oglejskim patriarhatom in Salburško 
nadškofijo.
Najbolj južna župnija Solnograda je bila župni
ja Labot (Lavamund). Ta pražupnija je segala 
do rečice Čermenica pri Ožbaltu ob Dravi. 
Najbolj severna župnija Ogleja v tem predelu 
pa je bil Slovenj Gradec.
Kraj Ribnica na Pohorju z okolico je bil nekoč 
v upravljanju vuzeniškega arhidiakonata 
(župnije). Ti so naselili v Ribnico na Pohorju 
tlačane izpod Svinjske planine na Koroškem. 
Cesar Jožef II. pa je s svojimi reformami 
določil tudi nove meje med deželami in župni
jami itd. (Jožefinske reforme).

Nova meja Koroške dežele je bila določena pri 
Mumhofu pri Dravogradu. Mejnik ob cesti še 
stoji.

Od Murnhofa poteka proti severu, južno po 
Dravi do sotočja Meže in Mislinje, od tam 
preko Zelovca - Dularja - Uršlje gore naprej.

Potrebe krajev in ljudi pa se niso ozirale na 
deželne meje, ampak so šle svojo pot. Začeli 
so ustanavljati službe in organizirati dejavnosti, 
ki so služile širšemu krogu ljudi.

V Slovenj Gradcu so ustanovili Splošno 
bolnišnico. Ustanavljali in združevali so okraje, 
sodišča, notariate itd, zemljiške katastre.

Največje spremembe pa so se začele po letu 
1920 in letu 1945.

Prav gotovo je v zadnjih 50-ih letih največ 
skupnih institucij nastalo v Slovenj Gradcu, 
nekaj na Ravnah na Koroškem in Dravogradu. 
Radlje pa so dobile skupno koroško 
pokopališče za poginule živali (mrhovišče), ki 
je zgrajeno na koncu najlepšega polja v 
Radljah.

Morda bodo v bodoče novo mejo Koroške 
pokrajine objektivno začrtale razmere, ki so v 
regiji. Meja je že nastala z zaporo ceste pri 
Hudi luknji. Pri Radljah pa na magistralni cesti, 
klanci itak ne omogočajo normalnega

prometa.
Na sevem je državna meja in tako je obliko
vana nova Koroška pokrajina.

Ivan Srebnik 
Radlje

piuifta

V zadnjem času se je s strani posameznikov, 
pripadnikov politične stranke SDSS in t.i. 
Slovenskega ekološkega gibanja za Koroško 
pričela groba kampanja zoper tovarno 
Penatex in posredno tudi zoper tovarni CMP 
in Beroha, češ da gre za ekološko sporno 
proizvodnjo, za katero ni mesta v našem 
okolju in jih je treba zapreti. Ta negativna 
kampanja zadeva tako delavke in delavce v 
teh tovarnah, kakor tudi vodstvo teh podjetij 
osebno. Tako so bile dane izjave na raznih 
tiskovnih konferencah, objavljeni članki v 
dnevnem časopisju (Večer in Prepih) ter dani 
intervjuji na našem lokalnem radiu, kjer pa 
mrgoli natolcevanj, podtikanj, lažnih konstruk
tov in resnic.

Na podlagi tega je možno sklepati le eno, in 
sicer, da gre za ustvarjanje novega aferaškega 
vzdušja tudi v našem kraju in občini, ki naj 
razburi javnost s ciljem pridobivanja političnih 
točk za svojo stranko ter razvrednotiti 
dosežene rezultate in ne nazadnje tudi sloves 
mesta Slovenj Gradec kot mesta miru.

Na žalost je ta politična akcija naperjena na
ravnost na pleča tistih, ki si tega najmanj 
zaslužijo in to na pleča delavk in delavcev, ki 
si za razliko od nekaterih politikov trdo in 
pošteno služijo kruh zase, za svoje družine in 
otroke v teh ptxljetjih.

V podjetjih CMP in hčerskih podjetjih Penatex 
in Beroha bo do konca letošnjega leta našlo 
kruh že 150 delavcev, ustvarjeni celotni pri- 
hcxlek znaša preko 160 mio SIT, od tega 140 
mio SIT ustvarjenega v izvozu. V naslednjem 
letu načrtujemo povečanje celotnega prihodka 
za 100% in odprtje še 150 delovnih mest, kar 
pomeni 100% povečanje zaposlenosti. Za

potrebe naše občine in države prispevamo 
dobro tretjino našega celotnega prihodka, t.j. 
cca 50 mio SIT, kar pomeri naš prispevak k 
obstoju in razvoju mesta Slovenj Gradec, 
mestne občine, zdravstva, šolstva, kulture, 
infrastrukture, za naš skupni boljši jutri, nas 
vseh in naših otrok. Zavedamo se, da le s 
trdim delom, ustvarjanjem delovnih mest, 
izvozno naravnano proizvodnjo, nenehnim 
razvojem in s tem približevanjem evropskim 
standardom lahko prispevamo k razvoju 
našega mesta Slovenj Gradca, naše mestne 
občine, koroške regije in ne nazadnje tudi 
naše mlade države Slovenije. Za razliko od tis
tih, ki o tem samo govorijo, v naših podjetjih 
zaposleni le - to že uresničujemo.

Po izjavah omenjenih političnih strank pa je 
tudi scenarij jasen in naj bi bil: zapreti tovarne, 
ki so uspešne in ustvarjajo dohodek ter delov
na mesta, vreči 150 delavcev na cesto, 
preprečiti možnost zaposlovanja dodatnih 150 
delavcev ob že tako velikih problemih v 
Koroški regiji (odpusti in negotovost delavcev 
v Železarni Ravne), zmanjšati dohodek občini 
in ustvariti vsesplošno nezadovoljstvo javnosti 
ter v takšnem vzdušju nabrati čimveč 
političnih točk.

Ta namen je možno razumeti kot docela jasen 
še posebej zato, ker so očitki o ekološki 
spornosti proizvodnje v naših podjetjih v celoti 
brez podlage. Za vsa naša podjetja so bila pri
dobljena namreč vsa potrebna soglasja za 
obratovanje (obratovalno dovoljenje z dne 
4.4.1995), ki temeljijo na ustreznih meritvah in 
analizah pooblaščenih institucij tako doma kot 
v tujini. Navedbe o neizdanih soglasjih je torej 
razumeti izključno zlonamerne, ki pa najbrž, 
kot že omenjeno, imajo v celoti drugačne, 
politične namene. Nesporno dejstvo je torej, 
da je proizvodnja v podjetjih CMP, Penatex in 
Baroha ekološko nesporna.

Pa še to:

Glede na to, da se prav stranka SDSS v svojem 
programu (potrjen na njihovem zadnjem kon
gresu ravno v teh dneh) zavzema za delavca, 
malega človega, njegove.pravice, zaposlovan
je, boj zoper nezaposlenost, pravičnost, 
obljublja boljši jutri, nova delovna mesta itd., 
nas čudi, da predstavnica taiste stranke v 
Slovenj Gradcu s svojimi izjavami želi doseči, 
kot se zdi, zapiranje delovnih mest, metanje 
delavcev na cesto, občanom in občankam, 
svojim someščanom pa s tem obljublja kaj 
črno prihodnost in to brez kakršnihkoli argu
mentov, razen seveda poličnih.

V izogib temu, da bi naši občani ne nasedli 
tem napadom, ki izvirajo iz političnih vzrokov, 
smo vse občane tudi preko javnih pozivov 
povabili, da si v dnevih odprtih vrat naša pod
jetja ogledajo in se na lastne oči prepričajo o 
“resničnosti’ izjav poltičnih strank.

Direktor 
Roman Jože Grah
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------------------------------------------------ \

Odločnost

Jure pravi prijatelju:
-Včeraj sem doma odločno 
udaril po mizi in zavpil, da 
sem sam svoj gospodar.
-Res? In kaj je rekla Julka?
-Nič, je ni bilo doma...

Dokaz

Prijateljici se pogovarjata:
- Moj Tine me ima grše kot 
psa.
- Res, kako to misliš?
- Njemu je kupil novo ovrat
nico, meni pa ne...

Nenavadno

Prijatelja se pogovarjata: 
-Včeraj sem pa videl nekaj 
zelo nenavadnega.
- Le kaj?
- Od spredaj je bila kača, od 
zadaj pa krokodil.
- Si bil morda v živalskem 
vrtu?
- Ne, v trgovini z ženskimi 
torbicami...

Neverjetno
- Si slišal, daje Niko prenehal 
z alkoholom ?
- Ne, kdaj je pa umrl?

Pohvala
Soseda se pohvali sosedi:
- Odkar imamo hladilnik, 
imamo vedno svežo hrano in 
mrzlo pijačo.
- To imamo tudi mi, pa 
nimamo hladilnika, odvrne 
soseda.
- Res, kaj pa potem imate?
- Pet otrok in moža, ki rad 
pije...

Po dr. Tinetu Logarju je slovenski jezik “v narečnem pogledu ned
vomno najbolj razčlenjen med vsemi slovanskimi jeziki”. Za vsakdan
je sporazumevanje ga uporablja okrog dva milijona ljudi, vendar se 
deli na več kot štirideset narečij in izrazitih govorov. Po podobnem 
slušnem vtisu se družijo v sedem večjih narečnih skupin: koroška, pri
morska, rovtarska, gorenjska, dolenjska, štajerska in primorska. 
Koroško narečje se govori v ozkem pasu od Kanalske doline prek 
južnega dela avstrijske Koroške, Podjune, Mežiške doline, Dravske 
doline do Ruš, po severnih pobočjih Pohorja in južnih pobočjih 
Kozjaka. Prav ozemeljska razpotegnjenost je razlog, da se je to narečje 
oblikovalo v šest “govorov”, ki imajo skupne značilnosti, vendar se po 
slušni podobi med seboj precej razlikujejo. Zato koroška narečja 
delimo na ziljsko, rožansko, obirsko, podjunsko, mežiško in 
remšniško. Seveda med njimi ni ostro postavljene črte, značilnosti 
govora enega področja neopazno prehajajo v drugo, vendar razlike 
domačini slišijo že med govori posameznikov.
Navedimo nekaj narečnih besed, ki jih bodo prepoznali starejši 
Korošd, mlajšim pa bodo uganke:
roška.........................................................................................................
tajhant......................................................................................................
vódn.........................................................................................................
kadilne.....................................................................................................
fajrant.......................................................................................................
huba.........................................................................................................
Rešitve poiščite nekje v Prepihu.

Marta Repanšek

■
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- Si slišal, Janez? Sijajna vest! Z najvišjega mesta je potrjena 
vest, ki že dolgo kroži, da je položaj upokojencev zelo težak!

<s a
Odvisno

Mož in žena se ločujeta, pa 
vprašata sinčka:
- Pri komu bi raje živel, pri 
očetu ali mamici?
- Odvisno, pravi sinek.
- Od česa? se začudita oba.
- Od tega, kdo bo odnesel 
videorekorder...

V knjižnici

V knjižnico pride Marko in 
pravi:
- Ta knjiga, ki sem si jo zad
njič sposodil pri vas, mi pa ni 
všeč.
- Resje z vsebino kaj narobe? 
-Ne.
- Ja kaj pa potem?
- Zadnji trije listi manjkajo, pa 
nisem mogel prebrati konca...

Ni dobro

V gostilno vstopi Nace in 
pravi natakarju:
- Eno žganje prosim, zob me 
boli.
- To pa ni dobro, pravi 
natakar.
- Da ni, kaj je pa potem 
dobro?
- Da mene ne boli, odvrne 
natakar...

Ni zadel

V lekarno pride Miran in 
pravi:
- Sto kroglic proti moljem.
- Kako, pa saj ste jih včeraj 
kupili sto, se čudi prodajalka.
- Da, ampak nobenega molja 
nisem zadel...

-sš
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Objave
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Ugodno prodam solarij nemškega proizvajalca Kettler.
© 20 342, 21 555

Kupim samo računalnik brez monitoija in tipkovnice: 386 
DX 40, 4Mb RAM, 80 Mb disk, VGA, po možnosti 3,5” 
floppy disk.
© 20 342

Nadvse ugodno prodam zelo malo rabljeno brako 
prikolico.
©56-117

Prodam plemenske svinje L. 12, težke od 90 do 110 kg. 
Možnost uveljavljanja Republiškega regresa.
©063 701 925

radie alfa
PRVI KOMERCIALNI RADIO PRI NAS

radio alta d.o.o. radio alta d.0.0.
REDAKCIJA IN STUDIO PROPAGANDNA AGENCIJA 

Cankai]«va 1 TVg mladoatl 6 
62 380 SlovanJ Gradac, p.p. 92 03320 Velenje

telefon (0002) 41 030 telefon: (003) 851 780 
telefax (0002) 41 244 telefax: (003) 851 788

VAŠ SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

107,8 Mhz

Foto IVKO Ravne
Čečovje 6, -s- 20 342

ÌwiJk}
+ Razvijanje in izdelava fotografij 
+ Express fotografije za dokumente
+■ Fotografiranje porok, krstov, rojstnih dnevov,...
+■ Ateljejsko fotografiranje... IVKO - kvaliteta, kise vidi

Borza dela

OBJAVA PO
TREB PO 

DELAVCIH
Republiškega zavoda za zaposlovanje - 

območna enota Velenje

GRADBENI TEHNIK, pripravnik, za čas 6 mesecev, NK 
DELAVEC, eden za čas 3 mesecev, eden za nedoločen čas, rok prijave 
8 dni.

CIMPERMAN d.0.0. Moziije, Podvin pti Polzeli 10, 63 313 Polzela, 
(063)832-541, 832-636.

STROJNI TEHNIK, za čas 6 mesecev, STRUGAR, za čas 8 mesecev, 
rok prijave 8 dni.
PUŠNIK ERVIN s.p. "CNC", Mariborska 56, Radlje ob Dravi, (0602) 
71-245.

POMOŽNI GRADBENI DELAVEC, NK delavec, za čas dveh 
mesecev, rok prijave 8 dni.
GRADIS GRADBENIŠTVO, Dobja vas 125, Ravne na Koroškem, 
(0602) 23-531, g. Zoran Zavolovšek.

NATAKAR - KUHAR, pripravnik, aktivno znanje nemškega jezika, 
pasivno znanje angleškega in italijanskega jezika, higienski minimum, 
dovoljenje za delo in gibanje v MMP, za čas 6 mesecev, rok prijave 8 
dni.

KOMPAS Mejni turistični servis d.d., Pražakova 4, Ljubljana, PE 
HOLMEC - VIČ, (061) 319-476, g. Borštnik.

GRAFIK, za nedoločen čas, rok prijave 8 dni.
SAJEVEC ZVONE Tiskarstvo in knjigoveštvo, Gradiška 3, Slovenj 
Gradec, (0602)41-355.

PRODAJALEC, za čas 3 mesecev, rok prijave 8 dni.
TUS PREVENT d.0.0. Slovenj gradeč.

NATAKAR, za nedoločen čas, KUHAR, za nedoločen čas, rok prijave 
8 dni.
KOMPAS HOTELI, Glavni trg 43, Slovenj Gradec.

NATAKARICA, natakarica ali kuharica, za čas 3 mesecev, rok prijave 
8 dni.
HERLAH MIROSLAV, Gostišče Amadeus, Završe 86, Mislinja.

VIŠJA MEDICINSKA SESTRA, pripravnica, starost od 25 let dalje, 
za čas 9 mesecev, rok prijave 15 dni.
BOLNIŠNICA TOPOLŠICA, 63 326 Topolšica.

NATAKAR, starost do 30 let, poskusno delo 30 dni, za nedoločen čas, 
rok prijave 30 dni.
ROK d.0.0.. Trg mladosti 6, Velenje.
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VAŠA DRUŽINA POTREBUJE VARNOST
Skrbimo za nevarnosti, ki lahko doletijo vaš 

dom, in za nezgode, ki se lahko pripetijo 

vam ali vašim bližnjim. Družinsko 

zavarovanje Zavarovalnice Triglav zavaruje 

vaš dom pred različnimi dogodki: naravnimi 

nesrečami, vremenskimi ujmami, požari in 

vlomi, hkrati pa ublaži tudi posledice nezgod, 

ki lahko doletijo vas ali vaše bližnje, saj 

združuje kritja, ki jih ponujajo stanovanjsko 
in nezgodno zavarovanje ter druga 

zavarovanja, ki jih izberete po lastni presoji.

zavarovalnica triglav

tel.: (0602) 83-641, 83-652, fax: 0602 83-997

VELEPRODAJA
trgovcem in gostincem iz skladišča v Slovenj Gradcu 

tel.: 0602 42-551, 42-553; fax: 0602 42-214

prehrambeni izdelki, čistila, pralni praški, galanterija, alkoholne in brezalkoholne pijače

MALOPRODAJA
v lastnih poslovalnicah

samopostrežni trgovini, diskont in bife v Dravogradu; samopostrežna trgovina v Slovenj
Gradcu; samopostrežna trgovina v Topolšici

2(\ IOJPC6 NAČRIUJEMO MESEČNE PRODAJNE AKCIJE
OD TOD - Za Vas, Vsak Dan - POVSOD



ZLATARNA CELJE
BOUTIQUE PRIZMA

Trg 4. julija 43

Dravograd

Tel.: 84 - 739 O

GALERIJA PRIZMA

Glavni trg 29
Slovenj Gradec

Tel.: 42 - 861

- ročne ure "LORENZ"
- izdelki iz kristala in kristalina
- Izdelki iz domače in umetne obrti
- umetniške slike

VELIKA PONUDBA ZLATEGA
IN SREBRNEGA NAKITA

ZA ZLATI NAKIT TUDI DO 
30% POPUSTA

PO VAŠI ŽELJI PRIPRAVIMO 
DARILA, PRIMERNA ZA VSAKO 

PRILOŽNOST O
uhani od 2.400,00 SIT
prstani od 6.700,00 SIT
verižice od 4.800,00 SIT
obeski že za 1.050,00 SIT

■=>iPLAČILO NA DVA ALI TRI OBROKE


